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Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- 

Varo 

Tjg. 

ers. 

Jäv Reservation Anteckning 

§ 

 
§ 
 

§ 48 
 

§  
 

§ 
 

    
 

Ledamöter 

Johan Andersson (C) X  
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) X  
    

     
 

Anton Ångman (C) X  
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) X  
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) X  
    

     
 

Roger Johansson (VI) X  
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) X      
     

 

Ulf Breitholtz (V) X      
     

 

John Åberg (S) X    R  
     

 

Åsa Sjödén (S) X    R  
     

Justerare 

Tommy Svensson (S) -      
     

 

Mikael Sjölund (S) X    R  
     

 

Lillemor Edholm (S) X    R  
     

 

Linnea Stenklyft (S) -      
     

 

Roger Westerlund (-) X       
     

 

Ersättare 
Joel Ölund (C) 

X      
     

 

Monica Tirri (C) 
X      

     
 

Jerry Mähler (C) X      
     

 

Jörgen Åslund (VI) X      
     

 

Maria Eriksson (VI) -      
     

 

Sebastian Nygren (V) -      
     

 

Marie Hansson (V) X            

Åsa Nilsson (S) 
X X   R  

     Tjg.ers för Tommy 
Svensson 

Susanne Lindahl (S) 

X X   R  

     
Tjg.ers för Linnea 

Stenklyft 

Morgan Nordin (S) X      
     

 

Ilkka Laamanen (S) X            

Jack Åkerlund (S) X            

Sven-Olov Gradin (M) X            

Sven-Erik Ragnarsson(-) 

 
X      

     Ej närvarande §§ 33-
43 

Linus Källgren (-) X           
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Dagordningen fastställs med tillägg av ärendet Särskilt föreningsbidrag till stöd för 

flyktingar från Ukraina. 

 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

-     Samhällsutvecklingsutskottet 2022-02-14 

- Allmänna utskottet 2022-02-15 

- Utskottet för Vård och omsorg 2022-02-16 

- Utskottet för Unga och Lärande 2022-02-17 

 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 33 Dnr KS 5/2022 

 
Muntliga informationer 
Beslut 
 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Informerar om: 

Provtagning och smittspårning på samma indikationer som tidigare enligt 

Folkhälsomyndigheten och smittskyddsdirektiv. 

Arbetar för att fortsätta skydda de mest sjuka äldre. 

Nationella möten med anledning av kriget i Ukraina, vi får vara beredda på att ge insatser 

och stötta Migrationsverket. 

 

IFO 

Projektet Hälsa lärande trygghet är i full gång.  

Anmälningar gällande våld i nära relationer har stigit de senaste månaderna. 

Nytt projekt ”Insluss” i samarbete mellan frivården och olika myndigheter för att 

motverka återfall av brott. 

LSS- och Buf handläggare sökes där konsulter tas in i avvaktan på nya medarbetare. 

 

Funktionsstöd 

Nya delen Sportgränd inflyttad, Hembygdsvägen renoveras och inflyttas v 14 samtidigt 

som Trädgårdsvägen avvecklas. 

Dagcenter har varit stängd någon vecka på grund av pandemin. 

Projekt startat i samarbete med MIUN för socialpsykiatrins brukare. 

Passet byter lokal från Ärtriksvägen till Vallåkersgatan. 

 

Äldreomsorg och Hälso- och sjukvård 

Värdegrundsarbete uppstartat.  

Utveckling av en jämlik demensvård. 

Införande av välfärdstekniken fortsätter, utbildning läkemedelsrobotar sker idag. 

SIP, samordnad  

 

Niklas Nordén, tf kommundirektör 

Informerar om: 

Covid-läget  

Covid finns fortfarande i samhället, med cirka 40-60 fall i veckan. 

Drabbar just nu omsorgen mest där restriktionerna finns kvar. 

Flyktingsituationen 
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Migrationsverket har upphandlat 70 platser i Junsele. Myndigheten upphandlar just nu 

fler platser och fler boenden kommer att öppnas i Sollefteå. 

Få ensamkommande kommer till Sverige och bedömningen, i nuläget, är att vi inte 

behöver sätta organisation för detta. 

Röda Korset planerar svenskundervisning för vuxna. 

Kommunen räknar med att få flyktingar i hela kommunen, i paritet med 2015 och ställer 

således skolorganisation för att klara detta. 

Samarbete med Österåsen där alla barn i grundskolan får en kokbok som ett led i 

pågående projekt. 

 

Kommunorganisationen 

Kommundirektör Anna-Sofia Kulluvaara har förlängt sin föräldraledighet till januari 

2023. 

 

Information – Ukrainakrisen och krisberedskap 

Nils-Olov Nilsson, säkerhetssamordnare 

Sista samverkansmötet för Covid-19 den 15 mars. 

Ukrainakriget, läge och rapporteringsrutiner. Första samverkansmötet sker den 15 mars.  

MSB/Försvarsmakten/Myndigheter/Länsstyrelser följer läget med veckovisa nationella 

möten onsdagar. 

Särskilda flyktingmöten löpande. Rapportering veckovis till länsstyrelsen med 

återkoppling. Interna krisledningsmöten veckovis. Larmrutiner sker som vanligt inom 

organisationen.  

Uppmaning till verksamheterna har kommunicerats ut internt.  

 

Alla åtgärder ska vara generella för kris och krig och kunna motiveras kostnadsmässigt 

och åtgärdsmässigt. Måste vara i nivå med andra kommuners åtgärder. 

-Kontakt med Migrationsverket  

-Skyddsrumsinventering 

-Kontinuitetsplanering vid verksamheter 

-Drivmedelslösning 

-Ledningsförmåga/IT-driftsförmåga 

-Breddad kunskap om Krishantering/Kryptohantering 

-Krigsorganisationsplanering, gemensamt i länet. 

-Nödvattenövning 26-27 april. 

 

Information kommunens bolag Solatum Hus och Hem AB 

Roger Lundin, VD 

Totalt 67 vakanser inom Solatums lägenheter och har då ett antal lägenheter under 

reparation. Inom beståndet är det totalt 94,2 procent beläggning. 

53 vakanta lägenheter och enligt ägardirektivet bör bolaget ligga på max 18 stycken.  

Övervåningen på Nipgården uthyrd under hela 2022 och möjligen även en del av 2023. 

Informerar om pågående och planerade projekt. 

Resultatet för 2021 blev 5,3 miljoner kronor.  

Budgeterat resultat för 2022 på 2,5 miljoner kronor 

Minskade intäkter på grund av projekt som minskar intäkterna.   
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§ 34 Dnr KS 12/2022 

 

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning februari 2022 
Beslut 
 

Kommunstyrelsens beslutar  

 

godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk 

uppföljning för perioden januari till februari 2022. 

 

att uppmana alla verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder samt 

presentera åtgärdsplaner för att bryta den negativa kostnadsutvecklingen och säkerställa 

en verksamhet inom budget för 2022. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 4,5 mnkr. 

Omsorg, teknisk samt kommungemensam verksamhet visar på negativa avvikelser 

medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 

Finansnettot redovisar ett kraftigt underskott på grund av orolig marknad med 

sjunkande börs, detta motverkas i stort av ökade skatter i form av slutavräkning för 

2021 och en ny skatteprognos. 

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning januari-februari 2022 

 
Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar följande tillägg: 

att uppmana alla verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder samt 

presentera åtgärdsplaner för att bryta den negativa kostnadsutvecklingen och säkerställa 

en verksamhet inom budget för 2022. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag till beslut med tillägg av Birgitta Häggkvist (VI). Finner så. 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  

Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 35 Dnr KS 351/2021 

 

Uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och 
arbetsmiljöarbetet 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anta förvaltningens förslag till yttrande angående revisorernas rekommendationer för 

att utveckla verksamheten enligt nedanstående punkter. 

 

Ärendebeskrivning 

På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sollefteå kommun har KPMG genomfört 

en uppföljande granskning avseende kommunens arbete med kompetensförsörjning och 

arbetsmiljöfrågor. Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunens 

planering och åtgärder är tillräckliga för att möta framtida personal- och kompetensbehov.   

I syfte att utveckla verksamheterna lämnar revisorerna nedanstående rekommendationer: 

• att säkerställa att det utarbetas en sammanhållen och övergripande bild av det 

framtida kompetensförsörjningsbehovet i kommunen, som kan användas för att 

bedriva ett strategiskt arbete för dessa frågor.  

• att säkerställa att kompetensförsörjningsplanen färdigställs.  

• att utveckla behovsanalysen så att den blir användbar för det strategiska arbetet.  

• att säkerställa att arbetet med att övergå till digitala utbildningar färdigställs  

 

Förvaltningens bedömning 

Samstämmighet finns från förvaltningens sida om att det behövs ett mer strukturerat sätt 

att arbeta med kompetensförsörjning. Förvaltningens förslag till åtgärder för att utveckla 

verksamheten i enlighet med revisorernas förslag är att: 

• Upprätta en kompetensförsörjningsrapport med pensionsavgångar, omvärlds- och 

behovsanalys samt eventuella förändrade kompetensbehov inom de olika  

verksamheterna. Rapporten ska skapas årligen, alternativt vart annat år, beroende 

på verksamhetens behov.  

• Skapa en långsiktigt plan för kompetensförsörjning både för Sollefteå kommun 

som arbetsgivare och som ort. 

• Skapa en sammanhållen digital utbildningsmiljö för både introduktion för nya 

medarbetare samt kompetensutveckling inom organisationen.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Karin Jacobsson, HR-chef 

Missiv – uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och arbetsmiljöarbetet 

Rapport – uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och arbetmiljöarbetet 

 

Skicka till 

Karin Jacobsson, HR-chef 

Revisorerna 
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§ 36 Dnr KS 44/2022 

 

Översyn av ny samverkansmodell 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

- inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 

övergripande samverkansform med representation från regionen, socialtjänsten 

och skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna 

samt äldre 

 

- Skolchefen får i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen och övriga 

skolchefer utarbetar ett förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående 

resonemang 

 

- beredningsgruppen får i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbeta ett 

förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Befolkningen i Västernorrland är mitt i en stor förändringsfas. Vi blir allt fler äldre och 

allt färre i arbetsför ålder (se figur 1). Det ställer stora krav på välfärden; vården och 

omsorgen, men lika väl skolan. Kompetensförsörjningen blir svårare. 

 

Utifrån detta har regionen och kommunerna gemensamt och varje huvudman för sig 

beslutat om en målbild för God och Nära vård. En viktig del i det arbetet är det 

förebyggande och hälsofrämjande perspektivet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef 

Sekretariatet  
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§ 37 Dnr KS 73/2022 

 

Anpassat trygghetsboende 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

godkänna föreslaget projekt. 
 

Ärendebeskrivning 

I arbetet med översyn av platser i särskilt boende har många förbättringsåtgärder 

identifierats och kunnat genomföras. I den politiska ledningen framfördes också önskemål 

om att se över om ett införande av biståndsbedömt trygghetsboende skulle bidra som en 

lösning när det gäller bostäder för äldre.   

 

Förvaltningen har tittat på förutsättningar för biståndsbedömt trygghetsboende men också 

fört resonemang om det kan finnas andra sätt att uppnå likvärdigt resultat. För att kunna 

verkställa beslut om biståndsbedömt trygghetsboende skulle verksamheten behöva boka 

upp ett antal lägenheter lämpliga för ändamålet, troligtvis på flera olika orter i 

kommunen.  

 

I Sollefteå kommun visar en genomgång av de senaste årens beviljade ansökningar om 

särskilt boende att ca två till tre personer per år av de som beviljats särskilt boende skulle 

ha kunnat få sitt behov tillgodosett i ett biståndsbedömt trygghetsboende.  

 

I ett Sollefteåperspektiv framstår det som att propositionens intentioner skulle kunna   

uppnås på andra sätt. Bostäder inom Solatum Hus& Hems bostadsbestånd finns i närhet 

till särskilda boenden på de flesta orter. I dessa bostäder kan en högre grad av trygghet 

nås, möjlighet finns till gemensamma måltider, aktiviteter, umgänge mm. Det som synes 

vara ett problem är således tillgången till ett sådant boende när behov av ökad trygghet 

och att bryta oönskad isolering uppstår.  

 

Förvaltningen skulle därför tillsammans med Solatum Hus& Hem vilja ha ett uppdrag att 

under en begränsad tidsperiod bedriva ett testbädds-projekt för att se om andra lösningar 

kan möta behovet.  

 

Det är t.ex. vanligt i många kommuner med förturssystem för personer som av olika skäl 

har särskilt svårt att skaffa bostad själva. Under 2018 lät 246 kommuner ett eller flera 

hushåll gå före i kön, enligt Boverkets bostadsmarknadsenkät.  

 

Till skillnad från privata hyresvärdar omfattas de kommunala bostadsbolagen av lagen om 

allmännyttiga kommunala bostadsbolag. Privata aktörer på marknaden kan inte uppmanas 

av kommunen att ge vissa personer förtur med anledning av skäl som kommunen anser är 

grund för att få gå före i en bostadskö. Det är däremot en skyldighet enligt 

förvaltningslagen att ge kommunmedborgarna sådan hjälp att de kan ta till vara sina 

intressen. Hjälpen ska ges i den utsträckning som är lämplig med hänsyn till frågans art, 
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den enskildes behov av hjälp och myndighetens verksamhet. Det innebär att i de fall en 

äldre person uppmärksammar tjänstepersoner på att denne skulle vilja bo i ett visst 

område eller privat hyreshus så finns en skyldighet att försöka hjälpa till med kontakter 

mm.  

 

 

Förslaget ligger också i linje med förslag till ny Socialtjänstlag där det bland annat 

framgår att:  

 

- socialtjänsten ska ha ett förebyggande perspektiv,  

- socialtjänsten ska planera sina insatser inom samtliga verksamhetsområden med fokus 

på tidigt och förebyggande arbete,  

- socialtjänsten ska ges möjlighet att tillhandahålla insatser utan föregående 

behovsprövning, och  

- socialtjänsten ska förflytta sig från dokumentationstyngd reaktiv myndighetsutövning 

till proaktiva tidigt förebyggande insatser 

 

Sammanfattningsvis vill förvaltningen tillsammans med Solatum Hus& Hem, och i dialog 

med privata fastighetsägare, driva ett testbäddsprojekt under två. Under projekttiden ska 

arbetsformer, rutiner mm. tas fram. Analys och utvärdering ska ske kontinuerligt och 

projektet ska avslutas om det inte faller väl ut. Om projektet efter två år visar sig vara 

lyckosamt bör beslut om att permanenta arbetssättet genom förtursverksamhet fattas av 

kommunfullmäktige. 
 

 

Boendetyp 

 

Bra för Ekonomi Övrigt 

Särskilt boende 

 

Personer med stora och 

omfattande behov av vård 

och omsorg fördelat över 

hela dygnet 

Äldreomsorgens 

mest kostsamma 

insats 

Myndighetsutövning  

Mycket dokumentation 

och administration 

Biståndsbedömt 

trygghetsboende 

 

Personer med mindre behov, 

behov av trygghet och att 

bryta isolering 

 

Billigare än Säbo 

men kan bli 

kostsamt med 

tomma lägenheter 

eller viten 

Myndighetsutövning  

Mycket dokumentation 

och administration 

Anpassat 

trygghetsboende 

med förtur 

 

Enkelt och bra för den 

enskilde som är i behov av 

trygghet och att bryta 

isolering 

Billigaste 

alternativet 

God 

samhällsekonomi 

Ingen 

myndighetsutövning 

Geografisk flexibilitet 

Lite administration 

 

 

 

Skicka till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Lena Andersson, utredare  
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§ 38 Dnr KS 43/2022 

 

Missbruks- och beroendeutredning 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att anta den övergripande missbruks- och beroendeplanen. 

- att planen som helhet ska genomföras inom en femårsperiod från att beslutet 

fattas. 

- att genomföra steg 1 i missbruks- och beroendeplanen under 2022. 
 

Ärendebeskrivning 

Social ReKo är Västernorrlands politiska samverkansforum mellan kommuner och 

regionen för frågor som rör socialtjänst och hälso- och sjukvård. Det är ett forum för 

dialog och beredning inför beslut i frågor som rör avtal, överenskommelser och 

gemensamma projekt. Formella beslut fattas därefter av respektive huvudman. 

Beredningsgruppen består av högre chefer (förvaltningschefsnivå) från kommunernas 

socialtjänst och hälso- och sjukvård samt från regionens hälso- och sjukvård.  

Social ReKo gav i maj år 2020 beredningsgruppen uppdragsdirektivet att kartlägga 

aktuellt nuläge samt se över de utvecklings- och förbättringsbehov som finns inom länets 

missbruk och beroendevård. Syftet med uppdragsdirektivet var att få en gemensam bild 

av länets missbruks- och beroendevård och föreslå utvecklings- och förbättringssatsningar 

som kan komma att behöva genomföras. Utredningen återredovisades i oktober år 2021. 

Utredningens resultat visar att det finns utvecklingsbehov och förbättringsområden inom 

flera områden och i synnerhet för personer med samsjuklighet. Utbudet behöver utvecklas 

inom primärvården som första linjens insats och ett mer uttalat uppdrag för 

specialistvården utifrån individer med mer stora och omfattande svårigheter. Resultatet 

visar även på behov av att förmedla kunskap om missbruk och beroende både generellt 

och specifikt.  

Projektledarna har tagit fram en missbruks- och beroendeplan som bygger på tre 

prioriteringsförslag. Initialt inleds arbetet med som i förslaget kallas steg 1 för att därefter 

komma vidare och arbeta med steg 2 och 3. Prioriteringsförslagen genomförs i samverkan 

och samplanering mellan länets socialtjänster och hälso- och sjukvården.  

Beslutsunderlag 

- Utredning av missbruks- och beroendevården i Västernorrland 

- Förslag på prioriteringar & konsekvensanalys av prioriteringsförslag 

- Förvaltningsyttrande, socialchef Ann-Katrin Lundin 

 

Skicka till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef  
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§ 39 Dnr KS 52/2022 

 

Patientsäkerhetsberättelse 2021   

Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Patientsäkerhetsberättelsen 2021 för skolhälsovården i Sollefteå kommun. 

 

Ärendebeskrivning 

Elevhälsan inom skolverksamheten omfattande förskoleklass, grundskola, grundsärskola, 

gymnasiet och gymnasiesärskola har, enligt lagstiftningen, krav på tillgång till skolläkare, 

skolsköterska, psykolog och kurator samt personal med specialpedagogisk kompetens. 

Elevhälsan ska bidra till att skapa miljöer som främjar elevernas lärande, utveckling och 

hälsa. I Skollagen anges att elevhälsan ska stödja elevernas utveckling mot utbildningens 

mål, främst arbeta hälsofrämjande och förebyggande samt att elevhälsan har ett särskilt 

ansvar för att bevaka att skolan bidrar till att skapa goda och trygga uppväxtvillkor.  

 

Elevhälsans medicinska insats (EMI) styrs både av skollagen och hälso- och sjukvårds-

lagen. I Sollefteå kommun är kommunstyrelsen vårdgivare och utsedd skolsköterska har 

det samlade medicinska ledningsansvaret (MLA).  

 

Enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) framgår att vårdgivaren ska dokumentera sitt 

patientsäkerhetsarbete i en patientsäkerhetsberättelse.   

I den ska framgå hur patientsäkerhetsarbetet har bedrivits föregående kalenderår, åtgärder 

som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som uppnåtts. 

 

Förvaltningens bedömning 

Elevhälsan inom Sollefteå kommun har tillgång till de professioner som, enligt lag, ska 

finnas och har därutöver även legitimerad logoped för att komplettera den special-

pedagogiska kompetensen. 

 

Antalet skolsköterskor har bibehållits på samma nivå som 2020, med stöd av statsbidrag. 

 

Skolhälsovården i Sollefteå kommun har, genom medicinsk ledningsansvarig, upprättat 

Patientberättelse 2021 daterad 2021-02-09. I patientberättelsen konstateras att det gjorts 

vissa justeringar på grund av den rådande pandemin och att hälsosamtalen, som varit av 

stor vikt att genomföra, har genomförts. I grundskolan har eleverna varit hos 

skolsköterska och gjort kontrollerna enligt basprogrammet och sedan suttit med på 

samtalet hos skolsköterskan med vårdnadshavare digitalt.  

 

I gymnasiet har kontrollerna gjorts hos skolsköterskan och samtalet har skett digitalt 

eftersom undervisningen bedrivits växelvis i skolan och på distans. Från hösten har de 

ordinarie hälsosamtalen erbjudits. Grundskolan fortsätter att erbjuda digitala samtal och 

gymnasiet erbjuder samtalen på plats i skolan.  
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Vaccinationer har genomförts enligt basprogrammet. 

 

Skolhälsovården har en tydlig rutin för avvikelserapportering och bedömning huruvida 

avvikelsen inneburit någon vårdskada för eleven. Avvikelser finns som stående punkt vid 

varje professionsmöte. 

 

Av patientsäkerhetsberättelsen 2021 framgår att det inte finns några avvikelser 

inrapporterade. Det innebär att antalet avvikelser minskat för fjärde året i rad. 2020 inkom 

sex avvikelser; tre gällande regionen och tre gällande primärvården. Under 2019 förekom 

15 avvikelser till annan vårdgivare, vilket då var lägre än 2018.  

 

Förvaltningens bedömning är att skolhälsovårdens arbete följer gällande riktlinjer och 

lagrum.  

Vidare konstateras att skolsköterskorna har en alltmer uttalad roll i det gemensamma 

elevhälsoarbetet för att bidra till att alla elever når så långt som möjligt utifrån 

utbildningens mål. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 52/2022-1 

Patientsäkerhetsberättelse 2021 – KS 52/2022-2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Siv Sjödin, biträdande skolchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 40 Dnr KS 419/2021 

 

Granskning av lärares arbetsmiljö 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta förvaltningens svar som sitt eget. 

 

Ärendebeskrivning  

På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sollefteå kommun har KPMG fått i 

uppdrag att granska lärarnas arbetsmiljö. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2021.  

Syftet med granskningen är att bedöma om det finns en tillfredsställande styrning och 

uppföljning av lärarnas arbetsmiljö.  

 

Revisionen bedömer att det övergripande finns en röd tråd i såväl fördelningen av 

arbetsmiljö-ansvaret som väl dokumenterade rutiner, policys och övriga styrdokument 

kring hur det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) ska bedrivas samt även rutiner och 

riktlinjer som möjliggör en god undervisnings-/lärmiljö. Revisionen noterar dock att såväl 

arbetsmiljöpolicyn samt arbetsgivar-strategin inte är reviderad sedan 2019 trots att det 

framgår att dessa ska revideras årligen.  

 

Revisionen rekommenderar kommunstyrelsen att vidta följande åtgärder: 

 

• se över och revidera de styrande dokumenten kring arbetsmiljön årligen.  

• se över strukturer och arbetssätt för att möjliggöra det strategiska och 

förebyggande arbetet.  

• beakta och vidta åtgärder för arbetsmiljön som ett led i det strategiska kompetens-

försörjningsarbetet.  

• skyndsamt ser över roller och ansvar i processen kring lokalförsörjningen så att 

inte det dagliga arbetet blir lidande.  

• vidta åtgärder för att förbättra det systematiska arbetsmiljöarbetet i syfte att 

använda uppföljningen som ett led i ett systematiskt förbättringsarbete.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen instämmer i flera av revisorernas rekommendationer. De styrande 

dokumenten gällande arbetsmiljön kommer att revideras i närtid, strukturer och arbetssätt 

omprövas och arbetsmiljö är en av delarna som just nu, tillsammans med ATO, ses över 

och ska syfta till förbättrad kompetensförsörjning i enlighet med det fackliga avtalet HÖK 

– 21. 

 

Gällande processen kring Gudlav-Bilderskolans ombyggnation vill förvaltningen 

förtydliga att arbetsbelastningen, ofrånkomligen, förändras när en så omfattande 

förändring av lokalerna genomförs. Däremot är frågan av övergående natur då skolan nu 
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till fullo kommer att tas i bruk fr.o.m. vårterminen 2022. Just förskjutningen av 

skolledningens arbetsuppgifter är något som kommuniceras kontinuerligt med 

huvudmannen. 

 

Det bör även påpekas att skolledningen tillsammans med Sollefteå kommuns 

fastighetsavdelning inkl. fastighetschef och projektledare, Sollefteå kommuns 

fastighetsförvaltare samt byggets totalentreprenör, under hela byggprocessen, haft 

avstämningar var 14:e dag. På dessa möten har även fackliga företrädare i form av 

skyddsombud deltagit för att förebygga ohälsosam arbetsbelastning. 

 

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 419-2022-5 

Revisionsrapport – Lärares arbetsmiljö – KS 419-2022-2 

Muntlig redovisning, Örjan Abrahamsson 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 41 Dnr KS 45/2022 

 

Ansökan om regional garanti Naturbruksgymnasiet inriktning 
skog 2023 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att ansöka om regional garanti för Naturbruksprogrammet, inriktning skogsbruk, vid 

Sollefteå gymnasium 

 

Ärendebeskrivning 

Ett Samverkansavtal har tecknats för samtliga kommuners kommunala gymnasieskolor i 

Västernorrlands län. 

 

Skolhuvudmännen i samverkansområdet som bedriver utbildning som kan bedömas vara 

strategiskt viktiga för regionen har, enligt tillägg till Samverkansavtalet, möjlighet att 

ansöka om regional garanti. 

Ansökan ska vara skolpresidiet tillhanda i mitten av mars månad året innan utbildningen 

påbörjas. 

 

Sollefteå kommun lämnade 2021 in en ansökan om regional garanti för 

Naturbruksprogrammet, inriktning skogsbruk med start höstterminen 2022. 

Samtliga sex samverkanskommuner, biföll vår ansökan. 

För att garantin ska träda i kraft ska minst elva elever, per 15 februari 2023, ha sökt 

programmet i första hand. 

 

Den regionala garantin gäller för 12-14 elever (max 3 elever) i årskurs 1, hösten 2023. 

Detta innebär att den regionala garantin, som mest, ska täcka kostnader för tre elever i 

årskurs 1. Kostnaderna fördelas utifrån respektive kommuns folkmängd. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har förberett en ansökan för hösten 2023 utifrån gällande avtal. Om 

regional garanti ska åberopas för hösten 2023 har Sollefteå kommun som 

utbildarkommun att redogöra för en prognos avseende programmets beläggning vid 

skolpresidiekonferensen i april/maj 2023. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman – KS 45/2022-3 

Utkast till ansökan om Regional garanti – KS 45/2022-1 

Uttalande skogsnäringens ledamöter i NBSKG – KS 45/2022-2 

 

Skicka till 

Anders Åkerman, verksamhetschef 

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 42 Dnr KS 19/2022 

 

Riktlinjer för förskola/fritidshem och pedagogisk omsorg 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa Riktlinjer för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 2022 – 2024. 

 

Ärendebeskrivning 

Varje kommun ansvarar för att barn, folkbokförda i kommunen, erbjuds förskole-

verksamhet och skolbarnomsorg.  

 

Riktlinjer för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg tydliggör på vilket sätt 

kommunen erbjuder förskoleverksamhet och skolbarnomsorg samt vilka rutiner som 

gäller för att det ska vara likvärdiga förutsättningar för barn, elever och vårdnadshavare i 

hela kommunen.  

I riktlinjerna regleras även barnomsorg på obekväm tid. 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till reviderade riktlinjer för perioden 2022 - 2024, 

till stor del med redaktionella ändringar i form av förtydliganden och förenklingar men 

även ny text, utifrån de erfarenheter som inhämtats gällande exempelvis inskolning, som 

här benämns ”introduktion”, förtydligande vad som gäller vid frånvaro samt rutiner vid 

efterfrågan av placering i annan kommun. 

 

Förvaltningens bedömning 

När det gäller introduktionen är barnets trygghet i fokus och vårdnadshavarens 

medverkan och deltagande är av yttersta vikt. Gällande frånvaro så finns redaktionella 

ändringar för att dela upp olika former av frånvaro. Ett förtydligande har gjorts gällande 

semester under sommaren. Detta för att planera för en bra vistelsetid för de barn som är i 

behov av plats under den period som förskolorna samordnar sin verksamhet. Det är 

viktigt att det blir ett tryggt mottagande och en trygg miljö för barnet. De barn vars 

vårdnadshavare arbetar eller studerar under sommaren har naturligtvis plats precis som 

under övriga delar av året. Är vårdnadshavare lediga förväntas barnet vara ledig. 

 

Förvaltningen har även kompletterat riktlinjerna gällande placering i annan kommun.  

Ett barn som bor växelvis hos sina föräldrar i olika kommuner har inte rätt till en 

förskoleplats i båda kommunerna.  

Nationellt har lagstiftningen tolkats och det konstateras att det inte är tanken att ett barn 

ska ha mer än en förskoleplats eftersom det skulle kunna göra det svårt att tillgodose 

barnets behov av trygghet och kontinuitet.  

 

Slutligen finns ett förslag från förvaltningen att utöka antalet planeringsdagar/ kompetens-

utvecklingsdagar i förskola och fritidshem från fyra dagar till fem dagar.  

Under många år har förskole- och skolbarnsomsorgsverksamheten kunnat stänga för 

planering/studiedagar vid fyra tillfällen per år. Information har skickats ut minst en månad 
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i förväg och kommunen erbjuder alternativ verksamhet till barn och elever vars 

vårdnadshavare/föräldrar inte själv kan ordna omsorg. 

 

Detta har gällt från tid när förskolan och fritidshemmet inte var skolformer.  

Med nu gällande styrdokument och tydliggörande av att förskola och fritidshem bedriver 

undervisning och utbildning med behov av såväl gemensamma kompetensutvecklings-

dagar som gemensam uppföljning/utvärdering påtalar förvaltningen behovet av att  

förskola och fritidshem kan mötas kollegialt ytterligare en dag.  

 

Förslaget är att förskola och fritidshem ska ges möjlighet att stänga fem dagar under ett 

år, fortfarande med erbjudande om alternativ verksamhet till barn och elever vars 

vårdnadshavare/föräldrar inte själv kan ordna omsorg. 

När riktlinjerna fastställts, kompletteras riktlinjerna med en sammanfattad och lättläst 

kortversion som kommer att översättas till flera språk. 

Båda versionerna publiceras på Sollefteå kommuns hemsida. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 19/2022-3 

Förslag till Riktlinjer – KS 19/2022-4 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Siv Sjödin, biträdande skolchef  

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 43 Dnr KS 56/2022 

 

Tillfällig utökning av platser vid personalkooperativet  
Natt som Dag 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

- om en tillfällig utökning med två platser vid personalkooperativet Natt som Dag. 

  

- att beslutet gäller under förutsättning att erforderliga handlingar inkommit till 

förvaltningen. 

 

Ärendebeskrivning 

Personalkooperativet Natt som Dag i Sollefteå, har tillstånd för att bedriva 

förskoleverksamhet under såväl dagtid som kväll, natt och helg. Tillståndet gäller 

27 barn. 

 

Rektor Annika Sjödin har ansökt om en tillfällig utökning av barnantalet med en till 

två platser för att möjliggöra att ta emot och skola in barn med behov av obekväma 

tider under våren då förskolan vanligtvis har samtliga platser fyllda.   

Det framgår att strävan även fortsättningsvis är att ha 27 barn inskrivna. Av dessa 

har flertalet, i dagsläget, förskoleplats på dagtid. 

 

Förskolans rektor är informerad om vilka underlag och protokoll som behöver 

lämnas in, innan mottagandet, för att styrka att lokalerna kan bedriva verksamhet 

med tjugosju till tjugonio barn på de tider förskolan har öppet.  

 

Förvaltningens bedömning 

När vårdnadshavare boende i Sollefteå kommun har behov av omsorg på obekväm tid 

hänvisas de till två enheter som har platser för barn med behov av obekväm tid; Natt som 

Dag i Sollefteå tätort samt Eislans förskola i Edsele. 

 

Barnantalet är vanligtvis som lägst på hösten, efter det att barnen som fyller sex år under 

året övergått till förskoleklass och därmed har skolbarnsomsorg i form av fritidshem. 

Under läsåret ökar barnantalet i förskolorna för att vara som högst på våren/sommaren. 

 

Natt som Dag har nu efterfrågan på omsorg på obekväm tid och under våren uppfylls det 

maxantalet barn som tillståndet medger. Ansökan om att, tillfälligt, kunna utöka med en 

till två platser för barn i behov av omsorg på obekväm tid skulle innebära en ökad 

flexibilitet vid inskolning samt att, redan under våren, möta upp det behov som uppstår 

gällande plats på obekväm tid. Strävan är att förskolan därefter återgår till 27 barn inför 

hösten. 
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Förvaltningen har, i kontakt med rektor påtalat att efterfrågade handlingar och protokoll 

ska ha inkommit och befunnits godkända för att beslutet om ytterligare två platser kan 

verkställas. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 56/2022-1 

Muntlig redovisning, Siv Sjödin 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Siv Sjödin, biträdande skolchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef 
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§ 44 Dnr KS 40/2022 

 

Miljö- och byggenhetens behovsutredning och tillsynsplan 2022-
2024 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att behovsutredningen och tillsynsplanen med respektive bilagor fastställs. 

 

att Miljö- och byggchefen ges mandat att ändra i bilagornas rutiner vid behov. 

 

att återrapportering sker genom uppföljningar för perioderna 1 januari-1 maj, 1 maj-1 

oktober samt för helår genom årsberättelsen 

 
Ärendebeskrivning  

För att uppfylla  lagstiftningens  krav har  Miljö-  och byggenheten tagit  fram  ett  förslag 

på en behovsutredning och  en tillsynsplan.  

 

En behovsutredning och tillsynsplan ska gälla för tre år  men  det  är  främst  en detaljerad 

planering för  år  2022.  

För  att vidare utveckla verksamheten  har  egna mer  detaljerade planer  tagits  fram  för  

små avlopp, ovårdade  fastigheter, förorenade  områden, detaljplan, livsmedel  och 

alkohol/tobak.  

Eftersom  enheten arbetar  över  olika  lagstiftningsområden  är  det viktigt att hela 

verksamheten  är  med  vid  planeringen,  även  om  det  inte är  ett  lagkrav.  

För  att  veta  vad verksamheten gör, vart  vi  ligger  till  utifrån fastställd plan och för  att  

göra rätt prioriteringar  är  uppföljning  ett viktigt verktyg. Det  ökar  transparensen  och 

kunskapen inom  miljö-  och byggenhetens  område.    

 

Förvaltningens  bedömning  

Behovsutredningen visar  att  om  vi  skulle  göra  allt  utan att  prioritera  behövs  28 

personer för  uppdraget. Miljö-  och byggenheten har  17 personer  att  tillgå  vilket  

innebär  vissa  tuffa prioriteringar.  I  första  hand har  företagare  med fasta  årliga  

avgifter  och inkommande ärenden prioriterats.  

 

Även inkommande klagomål gällande ovårdade fastigheter och nedskräpning kommer  att  

ha  en tuffare  bedömning innan åtgärd utifrån de  rutiner  som finns  mer  detaljerat  

beskrivet  i  bilaga  1. För  att  uppfylla  lagstiftningens  krav gällande förorenade  

områden måste  vi  starta  det  arbetet  nu,  mer  om  detta  finns  i  planen i  bilaga  2. 

Även om  behovet  är  detsamma  gällande  små  avlopp finns  det ett redan  fattat 

politiskt beslut  att  endast  200 fastigheter  per  år  ska  få  tillsyn, därför  är  det  

utgångsläget  i tillsynsplanen, vidare  finns  de  områden med som  kommer  att  få  tillsyn 

på  sina  små  avlopp i  bilaga  6. Genom  att  ha  haft  en god kontroll  med  minst ett 

årligt besök  på  alla  våra livsmedelsföretag har  behovet  minskat  från 2,5 
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årsarbetskrafter  till  1,5, det  är  inte  antalet livsmedelsföretag som  har  förändrats  utan 

många  sköter  sig så  bra  att  de  har  en halverad kontrolltid, den mer  detaljerade  

planen för  livsmedelskontroll  finns  i  bilaga  4, den kontrollplanen löpte  ut  i  sin helhet  

2021 och har  därför  helt  arbetats  om  för  att  gälla  åren 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Behovsutredningen och tillsynsplanen med sina  bilagor  fastställs. Rutiner  i  bilagorna  

ges Miljö-  och byggchefen mandat  att  kunna  ändra. Återrapportering sker  genom  

uppföljning för  perioden 1  Januari-1 Maj, 1 Maj-1 oktober samt  genom  helår  i  

årsberättelsen. 

 

Återrapportering    

Återrapportering sker  i  maj, oktober  och som  helår  i  årsberättelsen.  

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande: Maria Söderlund – KS 40/2022-1 

Behovsutredning 2022-2024  

Tillsynsplan 2022-2024  

Bilaga  1 Prioritering av ovårdade  tomter    

Bilaga  2 Handlingsplan förorenade  områden  

Bilaga  3 Alkohol  och tobaksplan  

Bilaga  4 Kontrollplan Livsmedel  

Bilaga  5  Prioriteringar  Detaljplanering  

Bilaga  6 Prioriterade  område  för  små  avlopp 

Muntlig föredragning, Maria Söderlund 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Maria Söderlund, miljö- och byggchef 
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§ 45 Dnr KS 25/2022 

 

Planändring för del av detaljplan för Helgums stationssamhälle 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta förslaget till ändringar i del av detaljplanen för Helgums stationssamhälle 

 
Ärendebeskrivning 

Syftet med planen är att ändra markanvändningen från allmänt ändamål till bostäder, 

handel, tillfällig vistelse och besöksanläggning. Detta för att skapa en mer flexibel 

användning av fastigheterna. Fastigheterna har historisk haft olika användningar och både 

läge och byggnader ger bra förutsättningar för olika användningar, såsom olika slag av 

boende, mindre verksamheter och även handel med varor och tjänster. 

 

Förslaget till ändring har varit på samråd under tiden 11 november till 3 december 2021. 

Information om upprättat planförslag skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning 

och sändlista. Planhandlingar har även funnits att ta del av på miljö- och byggenheten i 

Sollefteå kommunhus. 

Under samrådstiden har 6 skriftliga yttrande inkommit.  

Framförda synpunkter vid samrådet finns redovisade i en separat samrådsredogörelse. 

Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 6-23 december 2021. Under 

granskningstiden har handlingarna varit tillgängliga för allmänheten i kommunhuset och 

på kommunens webbsida. Kungörelse om granskningen har funnits på kommunens 

anslagstavla. Ett meddelande om granskningen  skickades till samtliga som framfört 

synpunkter under samrådet. Framförda synpunkter vid granskningen finns redovisade i ett 

separat granskningsutlåtande. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen anser att ändringen av detaljplanen för rubricerat område är utfört i enlighet 

med uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att Kommunstyrelsen kan 

godkänna förslaget och ta beslut om antagande av ändringen av detaljplanen. 

 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Matti Heino – KS302/2021 

Plankarta  

Planbeskrivning  

Samrådsredogörelse 

Granskningsutlåtande 

Muntlig föredragning, Matti Heino 

 

Skicka till 

Matti Heino  
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§ 46 Dnr KS 39/2022 

 

Ersättning till föreningar för röjning och underhåll av vandrings- 
och cykelleder 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att 2022 utöka Fritidsenhetens budget med 300 tkr till att stödja föreningar som 

underhåller cykel- och vandringsleder. Finansieras med återstående medel i 

projektet Arena Höga Kusten inland samt ur Kommunstyrelsens pott för särskilda 

satsningar Id 81360. 

 

- att föreningar som underhåller cykel- och vandringsleder söker bidrag årligen. 

 

- att föreslå budgetberedningen att 300 tkr permanent tillförs Fritidsenhetens budget  

för att stödja föreningar som underhåller cykel- och vandringsleder. 

 

Ärendebeskrivning  

Genom åren har det genom ett flertal olika insatser och projekt lagts både tid och pengar 

på att skapa och underhålla vandringsleder i Sollefteå kommun. De allra flesta 

vandringsleder som på något sätt är kända sköts på ideell basis. Det kan exempelvis 

handla om en skoterled som röjs på sommaren, en bra stig som leder till ett populärt 

utflyktsmål etc. Gemensamt för alla dessa leder är beroendet av att ”någon” lokalt gör en 

insats. 

 

Förvaltningens bedömning 

I besöksnäringsprojektet Arena Höga Kusten Inland, har en av delinsatserna varit att 

arbeta med vandringsleder.  

Målet är att göra dem så välskyltade och intressanta så att vår lokala näring ska kunna dra 

nytta av dem på olika sätt i sina verksamheter. Men för att det ska fungera krävs att denna 

”någon” gör en insats och håller efter leden.  

 

Att som kommun ansvara för en led innebär väldigt mycket mer arbete och ansvar än när 

det sköts lokalt. Därför föreslås att kommunen fattar beslut om en ersättningsmodell för 

underhåll för leder i kommunen som är skyltade och underhållna. Modellen (se bilaga) 

bygger enkelt sett på att utför underhåll en gång per år ger 300 kr/km per röjd led och 300 

kr per rastplats/vindskydd/utedass som finns utmed leden. I en grov uppskattning så 

skulle det innebära en kostnad för kommunen på ca 300 000 kr per år att betala till ideella 

föreningar. 

 

Med en ersättningsmodell kan vi skapa en långsiktighet för ledernas överlevnad. Om/när 

en led inte håller måttet längre tas skyltar och marknadsföring för den leden bort och 

ingen ersättning utgår för den leden. Den ideella föreningen måste själv ansöka om 

Protokoll kommunstyrelsen 2022-03-15
(Signerat, SHA-256 65823CCB3FC71C4DEE3D72A8D0542CC99803CA1FFB3D836D643F6BDAEB11DBB6)

Sida 26 av 40



 27 (39) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-03-15 

 

 

 

ersättning för sin led via vår E-tjänst. Sökningen görs en gång per år vilket också 

säkerställer att det finns någon bakom leden som tar ansvar för den. 

 

Förvaltningen ser det som orimligt att kommunen ska sköta leder i någon större 

utsträckning och finner dessutom ett mervärde i det lokala engagemanget. Anser bygden 

att en led är värdefull kommer den troligtvis att underhållas på ett bra sätt.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) yrkar bifall till samhällsutvecklingsutskottets förslag. 

Åsa Sjödén (S) yrkar bifall till samhällsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS39/2022-1 

Bilaga: Ersättningsmodell för röjning och skötsel av leder – KS39/2022-2 

Muntlig redovisning, Bengt Åkerlind 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Bengt Åkerlind, fritid  
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§ 47 Dnr KS 75/2022 

 

Utredningsuppdrag - Socialpsykiatrin 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att  

 

se över möjligheten att plocka hem dessa klienter till kommunen. 

 

se över flera alternativ till boende i hela kommunen. 

 

i första hand använda kommunkoncernens egna fastigheter. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har ett antal klienter inom den psykiatriska vården som är placerade 

utanför kommunen. Majoriteten i kommunstyrelsen har därför lagt fram ett 

utredningsuppdrag till förvaltningen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef  
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§ 48 Dnr KS 86/2022 

 

Utredningsuppdrag - Multihall 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

Utredningen ska i enlighet med intentionerna ovan utreda följande delar för att kunna 

förverkliga en Multihall i Sollefteå: 

- Olika finansieringsmöjligheter både vad gäller investering och drift 

- Olika driftsformer  

- Bidragsmöjligheter och andra stöd  

- Sponsring både för investering och drift  

- Kommunens finansieringsmöjligheter 

- Placeringen för att uppnå synergier med bland annat Nipanskolan  

Ärendebeskrivning 

Majoriteten i kommunstyrelsen  

 

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) yrkar att utredningen ska presenteras för kommunstyrelsen oktober 2022. 

 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ingen tidsram fastställs för ärendet. 

 

Beslutsförslag  

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Birgitta 

Häggkvist (VI) eller Åsa Sjödéns (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt Birgitta Häggkvist (VI) förslag. 

 

Reservation 

Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör   
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§ 49 Dnr KS 69/2022 

 

Initiativärende – Ungdomars fritidsaktiviteter i Ramsele 

Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att hänskjuta ärendet till samhällsutvecklingsutskottet 21 mars.  

 

Ärendebeskrivning 

Socialdemokraterna, genom Lillemor Edholm vill att kommunen tittar på möjligheten att 

bygga ett eller ett par vindskydd med grillplats i Ramsele. Ungdomsgården har uttryckt 

ett behov av att samla ungdomarna utomhus och då gärna vid ett vindskydd. Eftersom de 

har många utomhusaktiviteter vill de gärna att vindskydden placeras så centralt som 

möjligt. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Lillemor Edholm (S) yrkar att ärendet hänskjuts till samhällsutvecklingsutskottet 21 mars. 

 

Beslutsunderlag 

Initiativärende – Ungdomars fritidsaktiviteter i Ramsele 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Samhällsutvecklingsutskottet 

Roger Johansson (VI), ordförande samhällsutvecklingsutskottet  

Guniris Jonasson, sekreterare samhällsutvecklingsutskottet   
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§ 50 Dnr KS 85/2022 

 
DrivkraftLångsele – industrietableringar i Långsele   

Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

att avsätta 20 000 000 kronor av kommunens likvida medel till Tekniska enheten att 

använda till att utveckla Hamre Industriområde med syfte att underlätta 

industrietableringar i Långsele.  

 

att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som krävs för att 

förvärva mark inom delar av Hamreområdet i Långsele.  

 

att ge uppdrag till förvaltningen att påbörja planarbete för aktuellt område. 

 

Ärendebeskrivning 

Det finns ett intresse från olika aktörer att investera i elintensivindustri på Hamreområdet, 

Långsele. Området har tidigare detaljplanerats och ett förslag till tomtinledning är 

framtagen. Området har besökts av investerare som uttryckt intresse för att förvärva hela, 

delar eller haft behov av större markområden. Kommunen utvärderar intressenterna i 

samarbete med Business Sweden och High Coast Invest. På senare tid har förvaltningen i 

möten med intressenter noterat att vissa har behov av större markområden men också att 

etableringar väntas ge ”ringar på vattnet” och att det därför är viktigt att kunna erbjuda 

mark i anslutning till en stor investering. Därför finns ett behov av förvärv för att kunna 

ge möjlighet för större och fler investeringar.  

 

Förvaltningens bedömning 

Tillsammans med Business Sweden och High Coast Invest har förvaltningen arbetat med 

att stimulera investeringar i elintensivindustri. Ett arbete som har intensifierats på senare 

tid i takt med att pandemin och restriktionerna minskat. En plats som kommunen idag kan 

erbjuda för detta ändamål är Hamre, Långsele. Området är attraktivt för många 

investerare på grund av sina goda förutsättningar att ansluta mot elnätet med effekter upp 

till 500 MW. Det är en konkurrensfördel som är viktig att nyttja medan tid finns. Då 

Svenska Kraftnät aviserat att man avser att kraftigt öka överföringen av el från norr till 

söder.  

 

Under arbetet gång har det konstaterats att det finns aktörer som efterfrågar dels större 

markyta, dels att ytterligare markyta kan behövas för att kunna locka följdinvesteringar 

som kan ske i anslutning till en industriinvestering i Långsele. Den antagna detaljplanen 

möjliggör etableringar inom ett ca 50 ha stort område och förvaltningen bedömer att 

ytterligare mark kan komma att behövas.  

 

 Förvärvskostnader för de fastigheter/områden som finns i närområdet och kan bli 

aktuella att förvärva bör bedömas genom en extern värdering. Förvärv bör lösas genom 
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förhandling och frivilliga avtal. De fastigheter/områden som den tänkta utökningen berörs 

av är en blandning av åkermark, skogsmark, kalmark och bebyggelseenheter.  

 

Vilka fastigheter som i dagsläget behöver förvärvas kan inte helt anges då det finns ett 

antal frågor att ta ställning till. Samt att dialog behöver föras med respektive 

fastighetsägare.  

 

Förvaltningen bedömer det som troligt att kommunen vid försäljning av mark till 

potentiella investerare kan återfå den investerade summan. I annat fall bör detta ses som 

en investering för en etablering som kan skapa många nya arbetstillfällen i Sollefteå 

kommun och därmed betala av sig självt inom några år.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Kostnaderna för förvärven kommer att belasta fastigheterna i Hamreområdet. Vid 

försäljning skrivs värdet av fastigheterna inkl. exploateringskostnaderna ner.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI), Anton Ångman (C), Maria Wennberg (C), John Åberg (S) 

 yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Tekniska enheten 

Tillväxtavdelningen   
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PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-03-15 

 

 

 

§ 51 Dnr KS 88/2022 

 
Digital justering av protokoll i kommunstyrelsen och övriga 
nämnder  
Beslut 

 
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att Sollefteå kommun i möjligaste mån ska tillämpa digital signering av 

sammanträdesprotokoll i Kommunstyrelsen/nämnder och utskott samt av andra 

dokument som kräver underskrifter.  

 

- att undantag görs för dokument som innehåller sekretessuppgifter till dess en godkänd 

teknisk lösning för hantering av sekretesshandlingar tagits fram 

 

Ärendebeskrivning 

E-förvaltning, eller digital förvaltning, är idag ett högprioriterat område inom offentlig 

förvaltning. Statliga och kommunala myndigheter arbetar intensivt för att effektivisera 

och förenkla, framför allt administrativa processer. Utgångspunkten för det arbete som 

beskrivs nedan har varit att med användarperspektivet i fokus driva den administrativa 

utvecklingen framåt. 

 

Resultatet av elektronisk justering är ett protokoll med signeringssträng på varje sida av 

protokollet. Protokollet kommer att skrivas ut och förvaras enligt tidigare rutiner. 

 

Möjligheten att justera protokollen elektroniskt erbjuder de förtroendevalda en förenklad 

hantering kring justeringen av protokoll. Justerarna kommer att kunna justera protokollet 

från den plats där de befinner sig, de behöver inte längre åka in till kommunhuset för att 

justera ett protokoll, vilket särskilt är en fördel för de som utanför Sollefteå centrum.  

Förhoppningsvis kan detta också underlätta något för den som exempelvis vill kombinera 

ett förtroendeuppdrag med arbete, fritid och familj. Detta medför också att protokoll inte 

behöver bli liggande i flera dagar i väntan på justering.  

 

En nedkortning av dessa tider medför att medborgarna också kan få ta del av beslut 

närmare inpå nämndens sammanträden. Själva justeringen görs genom BankID i E-

tjänsten. Denna hantering kommer inte nämnvärt att påverka det s.k. digitala fotspåret 

som lämnas på webben jämfört med dagens hantering då protokollen oavsett publiceras 

med justerarnas namn på kommunens hemsida.  

 

Förrättningsarvode för justering av protokoll bör fortsatt utgå till justerarna. 
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Sekretariatet  
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-03-15 

 

 

 

§ 52 Dnr KS 186/2021 

 

Justering av skatter och budgetram 2022-2024 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att justering av skatterna i verksamhetsplan med budget samt budgetram till IFO med 7,3 

miljoner kronor årligen 2022-2024. 

 

Ärendebeskrivning 

Med utgångspunkt i månadsuppföljningen för februari 2022 och senaste 

skatteprognosen kan vi utläsa att skatteutvecklingen justerades under hösten 2021 upp 

med ca 20 mnkr, dock utan att påverka åren 2022 och framåt. Under februari så kom 

dock SKR med en ny skatteprognos vilken påverkade åren framåt i ungefär samma 

omfattning som den initiala ökningen. Därefter har dock Ryssland valt att invadera 

Ukraina varvid konjunkturen och skatteprognosens storlek inte är lika säker längre. 

Med utgångspunkt att skattenivån har höjts men också bedöms som osäker så 

uppskattas den långsiktiga finansieringsnivån till ca 50% av 2023 års ökning, 7,3 

mnkr. Då IFO redovisade stora underskott 2021 och också prognosticerar kraftiga 

underskott under 2022 bedöms en revidering behövas för att verksamheterna skall ha 

mer likvärdiga förutsättningar att bedrivas inom tilldelad budgetram. Därvid förslås att 

skatterna i verksamhetsplan med budget justeras med 7,3 mnkr årligen 2022-2024 samt 

att tilldelad budgetram till IFO ökar med lika mycket. 
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Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  

Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef   
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2022-03-15 

 

 

 

§ 53 Dnr KS 97/2022 

 

Särskilt föreningsbidrag till stöd för flyktingar från Ukraina 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att  

 

uppdra till förvaltningen att till kommunstyrelsen 5 april återkomma med regelverk för 

hantering av bidraget.  

 

Ärendebeskrivning 

Socialdemokraterna har kommit in med ett initiativärende till kommunstyrelsen gällande 

kriget i Ukraina som följer: 

Vi är alla berörda över de fruktansvärda bilder vi matas med från kriget i Ukraina. 

Flyktingar kommer i strida strömmar till Europas alla länder så även till oss i vår 

kommun. De som kommer har tillfälliga uppehållstillstånd och rätt att både arbeta och gå 

i skola, men de vuxna har inte rätt till svenskundervisning vid Sfi. Migrationsverket förser 

dem med uppehälle men för att man skall trivas och bli en del av samhället behövs så 

mycket mer. Vi vet att vårt föreningsliv tog ett stort ansvar vid den förra flyktingvågen 

och är säkert beredd att göra så igen. Frivilligt engagemang kan aldrig köpas men 

kommunen kan bidra med ekonomiska resurser som underlättar för de ev inköp som 

föreningar behöver göra av tex böcker för undervisning, hyra av lokaler etc. 

Därför förslår vi att 

- 250 000 kr avsätts för ändamålet till föreningar som anordnar aktiviteter för 

flyktingar. Finansiering från pott särskilda satsningar. 

- Kommunen skyndsamt inventerar möjligheter till boende och förbereder 

skolverksamheten för ett ökat antal elever 

Beslutsunderlag 

Ärende från socialdemokraterna 2022-03-15 

 

Förslag till beslut på mötet  

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ärendet lämnas för beredning och uppdra till 

förvaltningen att komma med förslag till beslut till kommunstyrelsen 5 april. 

 

Ajournering 16.00- 16.05 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör   
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-03-15 

 

 

 

§ 54 Dnr KS 7/2022 

    

Delgivningar 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 

 

• TRV 2022/5242 Beslut – Upphörande av underhåll på spår 1, 3 och ”uppst” 

spåret, växlarna 4a, 6a, 7a och 8 samt plattform 104 i Sollefteå, bandel 232 i 

Sollefteå kommun, Västernorrlands län 

• TRV 2022/5245 Beslut – Upphörande av underhåll på sidospår 2, sidospår 2-1 

samt växel 1,2 och 3 på trafikplats Övergård, bandel 232 i Sollefteå kommun, 

Västernorrlands län 

• Beslut om bildande av Slättbränna-Stormyrans naturreservat i Sollefteå kommun 

• Svar på revisorernas fråga gällande tillgodohavande i Kramfors kommuns 

koncernkontosystem 

• Anmälan om ändring av layout för vindkraftpark Salsjö, Sollefteå kommun 

• Skrivelse angående likvida medel i kommunalförbundet Räddningstjänsten HKÅ 

• Svar till revisorerna Räddningstjänsten angående likvida medel 

• Östersund Tingsrätt domslut mål M 1968-32 Ansökan om tillstånd för 

vattenverksamhet för anläggande av tryckbankar längs bandel 232 i bäckravin för 

Pillkan/Björnbäcken vid Korvsta, Sollefteå kommun 

• FM2021-25290:1 Beslut om förnyad redovisning av riksintressen och områden av 

betydelse för totalförsvarets militära del enligt 3 kap 9 § miljöbalken 

• Tackbrev till kommunstyrelsen från PRO Sollefteå, stöd till projekt ”Tillsammans 

igen” 

• Beslut efter inspektion hos Överförmyndarnämnden i Sollefteå kommun 2020 

• Beslut efter inspektion hos Överförmyndarnämnden i Sollefteå kommun 2021 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-03-15 

 

 

 

§ 55 Dnr KS 6/2022 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

Delegationsbeslut Verksamhetschef, placering i förskola i annan kommun, KS 53/2022. 

 

- Miljö och bygg 
 Beslutsnummer  Beslutsdatum  Diarienummer  Rubrik  
KS-2021-714  2021-08-06  MOB-2020-1713  FÖRELÄGGANDE  
KS-2021-1416  2022-02-07  MOB-2021-1902  FÖRELÄGGANDE  
KS-2021-1128  2022-02-14  MOB-2021-1059  FÖRBUD MOT 

UTSLÄPP AV 
AVLOPPSVATTEN  

KS-2022-2  2022-01-03  MOB-2017-963  SLUTBESKED  
KS-2022-25  2022-02-10  MOB-2018-60  FÖRELÄGGANDE  
KS-2022-54  2022-02-11  MOB-2021-2439  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-72  2022-02-01  MOB-2021-2483  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-74  2022-02-01  MOB-2022-226  BESLUT OM BYGGLOV 

OCH STARTBESKED  
KS-2022-76  2022-02-02  MOB-2021-275  SLUTBESKED  
KS-2022-77  2022-02-03  MOB-2022-10  BESLUT OM BYGGLOV 

OCH STARTBESKED  
KS-2022-78  2022-02-03  MOB-2020-1700  SLUTBESKED  
KS-2022-79  2022-02-03  MOB-2022-413  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-80  2022-02-03  MOB-2022-441  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-81  2022-02-03  MOB-2013-375  SLUTBESKED  
KS-2022-82  2022-02-03  MOB-2017-1201  SLUTBESKED  
KS-2022-83  2022-02-04  MOB-2015-415  SLUTBESKED  
KS-2022-84  2022-02-04  MOB-2022-483  STARTBESKED  
KS-2022-85  2022-02-04  MOB-2015-366  SLUTBESKED  
KS-2022-86  2022-02-04  MOB-2021-2385  BESLUT  
KS-2022-88  2022-02-04  MOB-2013-1187  SLUTBESKED  
KS-2022-89  2022-02-07  MOB-2021-1069  FÖRBUD  
KS-2022-90  2022-02-08  MOB-2015-309  SLUTBESKED  
KS-2022-91  2022-02-08  MOB-2016-322  SLUTBESKED  
KS-2022-92  2022-02-08  MOB-2021-924  FÖRBUD  
KS-2022-93  2022-02-08  MOB-2017-2407  SLUTBESKED  
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KS-2022-94  2022-02-09  MOB-2022-97  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-96  2022-02-09  MOB-2022-436  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-97  2022-02-09  MOB-2022-452  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-98  2022-02-10  MOB-2021-2319  BESLUT OM BYGGLOV 

OCH STARTBESKED  
KS-2022-99  2022-02-10  MOB-2018-2585  SLUTBESKED  
KS-2022-101  2022-02-10  MOB-2022-292  BESLUT OM 

BERGVÄRME  
KS-2022-102  2022-02-10  MOB-2022-496  BESLUT OM 

BERGVÄRME  
KS-2022-103  2022-02-10  MOB-2019-730  SLUTBESKED  
KS-2022-106  2022-02-14  MOB-2014-336  SLUTBESKED  
KS-2022-107  2022-02-14  MOB-2020-2428  SLUTBESKED  
KS-2022-108  2022-02-14  MOB-2022-540  OMKLASSNING  
KS-2022-109  2022-02-14  MOB-2016-1584  SLUTBESKED  
KS-2022-110  2022-02-14  MOB-2021-1727  SLUTBESKED  
KS-2022-111  2022-02-15  MOB-2021-2429  BESLUT OM BYGGLOV 

OCH STARTBESKED  
KS-2022-112  2022-02-15  MOB-2022-571  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-113  2022-02-16  MOB-2019-886  SLUTBESKED  
KS-2022-114  2022-02-16  MOB-2018-1032  SLUTBESKED  
KS-2022-115  2022-02-16  MOB-2022-579  KLAGOMÅL 

SKROTBILAR  
KS-2022-116  2022-02-17  MOB-2019-1163  SLUTBESKED  
KS-2022-117  2022-02-17  MOB-2018-385  SLUTBESKED  
KS-2022-118  2022-02-17  MOB-2015-523  SLUTBESKED  
KS-2022-119  2022-02-17  MOB-2021-1825  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-120  2022-02-17  MOB-2018-1844  SLUTBESKED  
KS-2022-121  2022-02-17  MOB-2020-1095  SLUTBESKED  
KS-2022-122  2022-02-17  MOB-2018-2433  RÄTTIDSPRÖVNING  
KS-2022-123  2022-02-17  MOB-2021-1648  SLUTBESKED  
KS-2022-124  2022-02-17  MOB-2022-592  STARTBESKED  
KS-2022-125  2022-02-17  MOB-2018-383  SLUTBESKED  
KS-2022-126  2022-02-17  MOB-2019-642  SLUTBESKED  
KS-2022-127  2022-02-17  MOB-2019-1313  SLUTBESKED  
KS-2022-128  2022-02-18  MOB-2016-1309  SLUTBESKED  
KS-2022-129  2022-02-18  MOB-2021-365  SLUTBESKED  
KS-2022-130  2022-02-18  MOB-2022-487  BEKRÄFTELSE PÅ 

INKOMMEN ANMÄLAN 
OCH STARTBESKED  

KS-2022-132  2022-02-21  MOB-2022-392  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-133  2022-02-21  MOB-2022-405  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-134  2022-02-21  MOB-2015-798  SLUTBESKED  
KS-2022-135  2022-02-21  MOB-2021-2362  STARTBESKED  
KS-2022-136  2022-02-21  MOB-2018-1086  SLUTBESKED  
KS-2022-137  2022-02-21  MOB-2016-568  SLUTBESKED  
KS-2022-138  2022-02-21  MOB-2022-582  BESLUT OM AVGIFT  
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KS-2022-140  2022-02-21  MOB-2016-1220  SLUTBESKED  
KS-2022-141  2022-02-21  MOB-2019-582  SLUTBESKED  
KS-2022-142  2022-02-22  MOB-2019-1675  SLUTBESKED  
KS-2022-143  2022-02-22  MOB-2021-1  SLUTBESKED  
KS-2022-144  2022-02-22  MOB-2018-762  SLUTBESKED  
KS-2022-145  2022-02-22  MOB-2022-459  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-146  2022-02-23  MOB-2022-397  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-147  2022-02-23  MOB-2020-1904  TILLSTÅND ENSKILT 

AVLOPP  
KS-2022-148  2022-02-23  MOB-2022-200  SLUTBESKED  
KS-2022-149  2022-02-23  MOB-2022-335  BESLUT OM 

BERGVÄRME  
KS-2022-150  2022-02-23  MOB-2022-555  BESLUT OM 

BERGVÄRME  
KS-2022-152  2022-02-24  MOB-2022-636  BESLUT OM 

SERVERINGSTILLSTÅND  
KS-2022-153  2022-02-25  MOB-2022-408  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-154  2022-02-25  MOB-2022-445  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-155  2022-02-25  MOB-2022-151  BESLUT OM 

SERVERINGSTILLSTÅND  
KS-2022-156  2022-02-25  MOB-2021-1389  SLUTBESKED  
KS-2022-157  2022-02-28  MOB-2021-1911  SLUTBESKED  
KS-2022-158  2022-02-28  MOB-2022-658  INTYG OM 

REGISTRERING AV 
LIVSMEDELSANLÄGGNI
NG  

KS-2022-159  2022-02-28  MOB-2020-865  SLUTBESKED  
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Plats Digitalt 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


Närvarande Anton Johansson, sekreterare, §§ 33-55 


 Niklas Nordén, tf kommundirektör, §§ 33-55 


 Ann-Katrin Lundin, socialchef, del av § 33 


 Roger Lundin, vd Solatum Hus och Hem AB, del av § 33 


 Nils-Olov Nilsson, säkerhetssamordnare del av § 33 


  


 


  


  


 


      


     


Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    


  Anton Johansson §§ 33-55 


 
 Ordförande  .....................................................................     


  Johan Andersson (C) §§ 33-55 


  


  Justerare ……………………………………………  


  Åsa Sjödén (S) §§ 33-55 
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Sammanträdesdatum  2022-03-15 
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 


 


Justering av dagordning 
Dagordningen fastställs med tillägg av ärendet Särskilt föreningsbidrag till stöd för 


flyktingar från Ukraina. 


 
 


Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 


 


-     Samhällsutvecklingsutskottet 2022-02-14 


- Allmänna utskottet 2022-02-15 


- Utskottet för Vård och omsorg 2022-02-16 


- Utskottet för Unga och Lärande 2022-02-17 


 


 


Läggs till handlingarna. 
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§ 33 Dnr KS 5/2022 


 
Muntliga informationer 
Beslut 
 


Informationerna noteras. 


 


Ärendebeskrivning 


Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  


Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 


 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Informerar om: 


Provtagning och smittspårning på samma indikationer som tidigare enligt 


Folkhälsomyndigheten och smittskyddsdirektiv. 


Arbetar för att fortsätta skydda de mest sjuka äldre. 


Nationella möten med anledning av kriget i Ukraina, vi får vara beredda på att ge insatser 


och stötta Migrationsverket. 


 


IFO 


Projektet Hälsa lärande trygghet är i full gång.  


Anmälningar gällande våld i nära relationer har stigit de senaste månaderna. 


Nytt projekt ”Insluss” i samarbete mellan frivården och olika myndigheter för att 


motverka återfall av brott. 


LSS- och Buf handläggare sökes där konsulter tas in i avvaktan på nya medarbetare. 


 


Funktionsstöd 


Nya delen Sportgränd inflyttad, Hembygdsvägen renoveras och inflyttas v 14 samtidigt 


som Trädgårdsvägen avvecklas. 


Dagcenter har varit stängd någon vecka på grund av pandemin. 


Projekt startat i samarbete med MIUN för socialpsykiatrins brukare. 


Passet byter lokal från Ärtriksvägen till Vallåkersgatan. 


 


Äldreomsorg och Hälso- och sjukvård 


Värdegrundsarbete uppstartat.  


Utveckling av en jämlik demensvård. 


Införande av välfärdstekniken fortsätter, utbildning läkemedelsrobotar sker idag. 


SIP, samordnad  


 


Niklas Nordén, tf kommundirektör 


Informerar om: 


Covid-läget  


Covid finns fortfarande i samhället, med cirka 40-60 fall i veckan. 


Drabbar just nu omsorgen mest där restriktionerna finns kvar. 


Flyktingsituationen 
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Migrationsverket har upphandlat 70 platser i Junsele. Myndigheten upphandlar just nu 


fler platser och fler boenden kommer att öppnas i Sollefteå. 


Få ensamkommande kommer till Sverige och bedömningen, i nuläget, är att vi inte 


behöver sätta organisation för detta. 


Röda Korset planerar svenskundervisning för vuxna. 


Kommunen räknar med att få flyktingar i hela kommunen, i paritet med 2015 och ställer 


således skolorganisation för att klara detta. 


Samarbete med Österåsen där alla barn i grundskolan får en kokbok som ett led i 


pågående projekt. 


 


Kommunorganisationen 


Kommundirektör Anna-Sofia Kulluvaara har förlängt sin föräldraledighet till januari 


2023. 


 


Information – Ukrainakrisen och krisberedskap 


Nils-Olov Nilsson, säkerhetssamordnare 


Sista samverkansmötet för Covid-19 den 15 mars. 


Ukrainakriget, läge och rapporteringsrutiner. Första samverkansmötet sker den 15 mars.  


MSB/Försvarsmakten/Myndigheter/Länsstyrelser följer läget med veckovisa nationella 


möten onsdagar. 


Särskilda flyktingmöten löpande. Rapportering veckovis till länsstyrelsen med 


återkoppling. Interna krisledningsmöten veckovis. Larmrutiner sker som vanligt inom 


organisationen.  


Uppmaning till verksamheterna har kommunicerats ut internt.  


 


Alla åtgärder ska vara generella för kris och krig och kunna motiveras kostnadsmässigt 


och åtgärdsmässigt. Måste vara i nivå med andra kommuners åtgärder. 


-Kontakt med Migrationsverket  


-Skyddsrumsinventering 


-Kontinuitetsplanering vid verksamheter 


-Drivmedelslösning 


-Ledningsförmåga/IT-driftsförmåga 


-Breddad kunskap om Krishantering/Kryptohantering 


-Krigsorganisationsplanering, gemensamt i länet. 


-Nödvattenövning 26-27 april. 


 


Information kommunens bolag Solatum Hus och Hem AB 


Roger Lundin, VD 


Totalt 67 vakanser inom Solatums lägenheter och har då ett antal lägenheter under 


reparation. Inom beståndet är det totalt 94,2 procent beläggning. 


53 vakanta lägenheter och enligt ägardirektivet bör bolaget ligga på max 18 stycken.  


Övervåningen på Nipgården uthyrd under hela 2022 och möjligen även en del av 2023. 


Informerar om pågående och planerade projekt. 


Resultatet för 2021 blev 5,3 miljoner kronor.  


Budgeterat resultat för 2022 på 2,5 miljoner kronor 


Minskade intäkter på grund av projekt som minskar intäkterna.   
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§ 34 Dnr KS 12/2022 


 


Verksamhets- och ekonomisk uppföljning februari 2022 
Beslut 
 


Kommunstyrelsens beslutar  


 


godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk 


uppföljning för perioden januari till februari 2022. 


 


att uppmana alla verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder samt 


presentera åtgärdsplaner för att bryta den negativa kostnadsutvecklingen och säkerställa 


en verksamhet inom budget för 2022. 


 


Ärendebeskrivning 


Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 4,5 mnkr. 


Omsorg, teknisk samt kommungemensam verksamhet visar på negativa avvikelser 


medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 


Finansnettot redovisar ett kraftigt underskott på grund av orolig marknad med 


sjunkande börs, detta motverkas i stort av ökade skatter i form av slutavräkning för 


2021 och en ny skatteprognos. 


 


Beslutsunderlag 


Månadsuppföljning januari-februari 2022 


 
Förslag till beslut på mötet 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar följande tillägg: 


att uppmana alla verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder samt 


presentera åtgärdsplaner för att bryta den negativa kostnadsutvecklingen och säkerställa 


en verksamhet inom budget för 2022. 


 


Beslutsgång 


Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt 


förvaltningens förslag till beslut med tillägg av Birgitta Häggkvist (VI). Finner så. 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  


Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 35 Dnr KS 351/2021 


 


Uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och 
arbetsmiljöarbetet 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar  


 


att anta förvaltningens förslag till yttrande angående revisorernas rekommendationer för 


att utveckla verksamheten enligt nedanstående punkter. 


 


Ärendebeskrivning 


På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sollefteå kommun har KPMG genomfört 


en uppföljande granskning avseende kommunens arbete med kompetensförsörjning och 


arbetsmiljöfrågor. Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunens 


planering och åtgärder är tillräckliga för att möta framtida personal- och kompetensbehov.   


I syfte att utveckla verksamheterna lämnar revisorerna nedanstående rekommendationer: 


• att säkerställa att det utarbetas en sammanhållen och övergripande bild av det 


framtida kompetensförsörjningsbehovet i kommunen, som kan användas för att 


bedriva ett strategiskt arbete för dessa frågor.  


• att säkerställa att kompetensförsörjningsplanen färdigställs.  


• att utveckla behovsanalysen så att den blir användbar för det strategiska arbetet.  


• att säkerställa att arbetet med att övergå till digitala utbildningar färdigställs  


 


Förvaltningens bedömning 


Samstämmighet finns från förvaltningens sida om att det behövs ett mer strukturerat sätt 


att arbeta med kompetensförsörjning. Förvaltningens förslag till åtgärder för att utveckla 


verksamheten i enlighet med revisorernas förslag är att: 


• Upprätta en kompetensförsörjningsrapport med pensionsavgångar, omvärlds- och 


behovsanalys samt eventuella förändrade kompetensbehov inom de olika  


verksamheterna. Rapporten ska skapas årligen, alternativt vart annat år, beroende 


på verksamhetens behov.  


• Skapa en långsiktigt plan för kompetensförsörjning både för Sollefteå kommun 


som arbetsgivare och som ort. 


• Skapa en sammanhållen digital utbildningsmiljö för både introduktion för nya 


medarbetare samt kompetensutveckling inom organisationen.  


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Karin Jacobsson, HR-chef 


Missiv – uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och arbetsmiljöarbetet 


Rapport – uppföljande granskning av kompetensförsörjnings- och arbetmiljöarbetet 


 


Skicka till 


Karin Jacobsson, HR-chef 


Revisorerna 
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§ 36 Dnr KS 44/2022 


 


Översyn av ny samverkansmodell 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar att 


 


- inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 


övergripande samverkansform med representation från regionen, socialtjänsten 


och skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna 


samt äldre 


 


- Skolchefen får i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen och övriga 


skolchefer utarbetar ett förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående 


resonemang 


 


- beredningsgruppen får i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbeta ett 


förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Befolkningen i Västernorrland är mitt i en stor förändringsfas. Vi blir allt fler äldre och 


allt färre i arbetsför ålder (se figur 1). Det ställer stora krav på välfärden; vården och 


omsorgen, men lika väl skolan. Kompetensförsörjningen blir svårare. 


 


Utifrån detta har regionen och kommunerna gemensamt och varje huvudman för sig 


beslutat om en målbild för God och Nära vård. En viktig del i det arbetet är det 


förebyggande och hälsofrämjande perspektivet. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef 


Sekretariatet  
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§ 37 Dnr KS 73/2022 


 


Anpassat trygghetsboende 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar att 


 


godkänna föreslaget projekt. 
 


Ärendebeskrivning 


I arbetet med översyn av platser i särskilt boende har många förbättringsåtgärder 


identifierats och kunnat genomföras. I den politiska ledningen framfördes också önskemål 


om att se över om ett införande av biståndsbedömt trygghetsboende skulle bidra som en 


lösning när det gäller bostäder för äldre.   


 


Förvaltningen har tittat på förutsättningar för biståndsbedömt trygghetsboende men också 


fört resonemang om det kan finnas andra sätt att uppnå likvärdigt resultat. För att kunna 


verkställa beslut om biståndsbedömt trygghetsboende skulle verksamheten behöva boka 


upp ett antal lägenheter lämpliga för ändamålet, troligtvis på flera olika orter i 


kommunen.  


 


I Sollefteå kommun visar en genomgång av de senaste årens beviljade ansökningar om 


särskilt boende att ca två till tre personer per år av de som beviljats särskilt boende skulle 


ha kunnat få sitt behov tillgodosett i ett biståndsbedömt trygghetsboende.  


 


I ett Sollefteåperspektiv framstår det som att propositionens intentioner skulle kunna   


uppnås på andra sätt. Bostäder inom Solatum Hus& Hems bostadsbestånd finns i närhet 


till särskilda boenden på de flesta orter. I dessa bostäder kan en högre grad av trygghet 


nås, möjlighet finns till gemensamma måltider, aktiviteter, umgänge mm. Det som synes 


vara ett problem är således tillgången till ett sådant boende när behov av ökad trygghet 


och att bryta oönskad isolering uppstår.  


 


Förvaltningen skulle därför tillsammans med Solatum Hus& Hem vilja ha ett uppdrag att 


under en begränsad tidsperiod bedriva ett testbädds-projekt för att se om andra lösningar 


kan möta behovet.  


 


Det är t.ex. vanligt i många kommuner med förturssystem för personer som av olika skäl 


har särskilt svårt att skaffa bostad själva. Under 2018 lät 246 kommuner ett eller flera 


hushåll gå före i kön, enligt Boverkets bostadsmarknadsenkät.  


 


Till skillnad från privata hyresvärdar omfattas de kommunala bostadsbolagen av lagen om 


allmännyttiga kommunala bostadsbolag. Privata aktörer på marknaden kan inte uppmanas 


av kommunen att ge vissa personer förtur med anledning av skäl som kommunen anser är 


grund för att få gå före i en bostadskö. Det är däremot en skyldighet enligt 


förvaltningslagen att ge kommunmedborgarna sådan hjälp att de kan ta till vara sina 


intressen. Hjälpen ska ges i den utsträckning som är lämplig med hänsyn till frågans art, 
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den enskildes behov av hjälp och myndighetens verksamhet. Det innebär att i de fall en 


äldre person uppmärksammar tjänstepersoner på att denne skulle vilja bo i ett visst 


område eller privat hyreshus så finns en skyldighet att försöka hjälpa till med kontakter 


mm.  


 


 


Förslaget ligger också i linje med förslag till ny Socialtjänstlag där det bland annat 


framgår att:  


 


- socialtjänsten ska ha ett förebyggande perspektiv,  


- socialtjänsten ska planera sina insatser inom samtliga verksamhetsområden med fokus 


på tidigt och förebyggande arbete,  


- socialtjänsten ska ges möjlighet att tillhandahålla insatser utan föregående 


behovsprövning, och  


- socialtjänsten ska förflytta sig från dokumentationstyngd reaktiv myndighetsutövning 


till proaktiva tidigt förebyggande insatser 


 


Sammanfattningsvis vill förvaltningen tillsammans med Solatum Hus& Hem, och i dialog 


med privata fastighetsägare, driva ett testbäddsprojekt under två. Under projekttiden ska 


arbetsformer, rutiner mm. tas fram. Analys och utvärdering ska ske kontinuerligt och 


projektet ska avslutas om det inte faller väl ut. Om projektet efter två år visar sig vara 


lyckosamt bör beslut om att permanenta arbetssättet genom förtursverksamhet fattas av 


kommunfullmäktige. 
 


 


Boendetyp 


 


Bra för Ekonomi Övrigt 


Särskilt boende 


 


Personer med stora och 


omfattande behov av vård 


och omsorg fördelat över 


hela dygnet 


Äldreomsorgens 


mest kostsamma 


insats 


Myndighetsutövning  


Mycket dokumentation 


och administration 


Biståndsbedömt 


trygghetsboende 


 


Personer med mindre behov, 


behov av trygghet och att 


bryta isolering 


 


Billigare än Säbo 


men kan bli 


kostsamt med 


tomma lägenheter 


eller viten 


Myndighetsutövning  


Mycket dokumentation 


och administration 


Anpassat 


trygghetsboende 


med förtur 


 


Enkelt och bra för den 


enskilde som är i behov av 


trygghet och att bryta 


isolering 


Billigaste 


alternativet 


God 


samhällsekonomi 


Ingen 


myndighetsutövning 


Geografisk flexibilitet 


Lite administration 


 


 


 


Skicka till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Lena Andersson, utredare  
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§ 38 Dnr KS 43/2022 


 


Missbruks- och beroendeutredning 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att anta den övergripande missbruks- och beroendeplanen. 


- att planen som helhet ska genomföras inom en femårsperiod från att beslutet 


fattas. 


- att genomföra steg 1 i missbruks- och beroendeplanen under 2022. 
 


Ärendebeskrivning 


Social ReKo är Västernorrlands politiska samverkansforum mellan kommuner och 


regionen för frågor som rör socialtjänst och hälso- och sjukvård. Det är ett forum för 


dialog och beredning inför beslut i frågor som rör avtal, överenskommelser och 


gemensamma projekt. Formella beslut fattas därefter av respektive huvudman. 


Beredningsgruppen består av högre chefer (förvaltningschefsnivå) från kommunernas 


socialtjänst och hälso- och sjukvård samt från regionens hälso- och sjukvård.  


Social ReKo gav i maj år 2020 beredningsgruppen uppdragsdirektivet att kartlägga 


aktuellt nuläge samt se över de utvecklings- och förbättringsbehov som finns inom länets 


missbruk och beroendevård. Syftet med uppdragsdirektivet var att få en gemensam bild 


av länets missbruks- och beroendevård och föreslå utvecklings- och förbättringssatsningar 


som kan komma att behöva genomföras. Utredningen återredovisades i oktober år 2021. 


Utredningens resultat visar att det finns utvecklingsbehov och förbättringsområden inom 


flera områden och i synnerhet för personer med samsjuklighet. Utbudet behöver utvecklas 


inom primärvården som första linjens insats och ett mer uttalat uppdrag för 


specialistvården utifrån individer med mer stora och omfattande svårigheter. Resultatet 


visar även på behov av att förmedla kunskap om missbruk och beroende både generellt 


och specifikt.  


Projektledarna har tagit fram en missbruks- och beroendeplan som bygger på tre 


prioriteringsförslag. Initialt inleds arbetet med som i förslaget kallas steg 1 för att därefter 


komma vidare och arbeta med steg 2 och 3. Prioriteringsförslagen genomförs i samverkan 


och samplanering mellan länets socialtjänster och hälso- och sjukvården.  


Beslutsunderlag 


- Utredning av missbruks- och beroendevården i Västernorrland 


- Förslag på prioriteringar & konsekvensanalys av prioriteringsförslag 


- Förvaltningsyttrande, socialchef Ann-Katrin Lundin 


 


Skicka till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef  
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§ 39 Dnr KS 52/2022 


 


Patientsäkerhetsberättelse 2021   


Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att godkänna Patientsäkerhetsberättelsen 2021 för skolhälsovården i Sollefteå kommun. 


 


Ärendebeskrivning 


Elevhälsan inom skolverksamheten omfattande förskoleklass, grundskola, grundsärskola, 


gymnasiet och gymnasiesärskola har, enligt lagstiftningen, krav på tillgång till skolläkare, 


skolsköterska, psykolog och kurator samt personal med specialpedagogisk kompetens. 


Elevhälsan ska bidra till att skapa miljöer som främjar elevernas lärande, utveckling och 


hälsa. I Skollagen anges att elevhälsan ska stödja elevernas utveckling mot utbildningens 


mål, främst arbeta hälsofrämjande och förebyggande samt att elevhälsan har ett särskilt 


ansvar för att bevaka att skolan bidrar till att skapa goda och trygga uppväxtvillkor.  


 


Elevhälsans medicinska insats (EMI) styrs både av skollagen och hälso- och sjukvårds-


lagen. I Sollefteå kommun är kommunstyrelsen vårdgivare och utsedd skolsköterska har 


det samlade medicinska ledningsansvaret (MLA).  


 


Enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) framgår att vårdgivaren ska dokumentera sitt 


patientsäkerhetsarbete i en patientsäkerhetsberättelse.   


I den ska framgå hur patientsäkerhetsarbetet har bedrivits föregående kalenderår, åtgärder 


som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som uppnåtts. 


 


Förvaltningens bedömning 


Elevhälsan inom Sollefteå kommun har tillgång till de professioner som, enligt lag, ska 


finnas och har därutöver även legitimerad logoped för att komplettera den special-


pedagogiska kompetensen. 


 


Antalet skolsköterskor har bibehållits på samma nivå som 2020, med stöd av statsbidrag. 


 


Skolhälsovården i Sollefteå kommun har, genom medicinsk ledningsansvarig, upprättat 


Patientberättelse 2021 daterad 2021-02-09. I patientberättelsen konstateras att det gjorts 


vissa justeringar på grund av den rådande pandemin och att hälsosamtalen, som varit av 


stor vikt att genomföra, har genomförts. I grundskolan har eleverna varit hos 


skolsköterska och gjort kontrollerna enligt basprogrammet och sedan suttit med på 


samtalet hos skolsköterskan med vårdnadshavare digitalt.  


 


I gymnasiet har kontrollerna gjorts hos skolsköterskan och samtalet har skett digitalt 


eftersom undervisningen bedrivits växelvis i skolan och på distans. Från hösten har de 


ordinarie hälsosamtalen erbjudits. Grundskolan fortsätter att erbjuda digitala samtal och 


gymnasiet erbjuder samtalen på plats i skolan.  
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Vaccinationer har genomförts enligt basprogrammet. 


 


Skolhälsovården har en tydlig rutin för avvikelserapportering och bedömning huruvida 


avvikelsen inneburit någon vårdskada för eleven. Avvikelser finns som stående punkt vid 


varje professionsmöte. 


 


Av patientsäkerhetsberättelsen 2021 framgår att det inte finns några avvikelser 


inrapporterade. Det innebär att antalet avvikelser minskat för fjärde året i rad. 2020 inkom 


sex avvikelser; tre gällande regionen och tre gällande primärvården. Under 2019 förekom 


15 avvikelser till annan vårdgivare, vilket då var lägre än 2018.  


 


Förvaltningens bedömning är att skolhälsovårdens arbete följer gällande riktlinjer och 


lagrum.  


Vidare konstateras att skolsköterskorna har en alltmer uttalad roll i det gemensamma 


elevhälsoarbetet för att bidra till att alla elever når så långt som möjligt utifrån 


utbildningens mål. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 52/2022-1 


Patientsäkerhetsberättelse 2021 – KS 52/2022-2 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Siv Sjödin, biträdande skolchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 40 Dnr KS 419/2021 


 


Granskning av lärares arbetsmiljö 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att anta förvaltningens svar som sitt eget. 


 


Ärendebeskrivning  


På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sollefteå kommun har KPMG fått i 


uppdrag att granska lärarnas arbetsmiljö. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2021.  


Syftet med granskningen är att bedöma om det finns en tillfredsställande styrning och 


uppföljning av lärarnas arbetsmiljö.  


 


Revisionen bedömer att det övergripande finns en röd tråd i såväl fördelningen av 


arbetsmiljö-ansvaret som väl dokumenterade rutiner, policys och övriga styrdokument 


kring hur det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) ska bedrivas samt även rutiner och 


riktlinjer som möjliggör en god undervisnings-/lärmiljö. Revisionen noterar dock att såväl 


arbetsmiljöpolicyn samt arbetsgivar-strategin inte är reviderad sedan 2019 trots att det 


framgår att dessa ska revideras årligen.  


 


Revisionen rekommenderar kommunstyrelsen att vidta följande åtgärder: 


 


• se över och revidera de styrande dokumenten kring arbetsmiljön årligen.  


• se över strukturer och arbetssätt för att möjliggöra det strategiska och 


förebyggande arbetet.  


• beakta och vidta åtgärder för arbetsmiljön som ett led i det strategiska kompetens-


försörjningsarbetet.  


• skyndsamt ser över roller och ansvar i processen kring lokalförsörjningen så att 


inte det dagliga arbetet blir lidande.  


• vidta åtgärder för att förbättra det systematiska arbetsmiljöarbetet i syfte att 


använda uppföljningen som ett led i ett systematiskt förbättringsarbete.  


 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen instämmer i flera av revisorernas rekommendationer. De styrande 


dokumenten gällande arbetsmiljön kommer att revideras i närtid, strukturer och arbetssätt 


omprövas och arbetsmiljö är en av delarna som just nu, tillsammans med ATO, ses över 


och ska syfta till förbättrad kompetensförsörjning i enlighet med det fackliga avtalet HÖK 


– 21. 


 


Gällande processen kring Gudlav-Bilderskolans ombyggnation vill förvaltningen 


förtydliga att arbetsbelastningen, ofrånkomligen, förändras när en så omfattande 


förändring av lokalerna genomförs. Däremot är frågan av övergående natur då skolan nu 
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till fullo kommer att tas i bruk fr.o.m. vårterminen 2022. Just förskjutningen av 


skolledningens arbetsuppgifter är något som kommuniceras kontinuerligt med 


huvudmannen. 


 


Det bör även påpekas att skolledningen tillsammans med Sollefteå kommuns 


fastighetsavdelning inkl. fastighetschef och projektledare, Sollefteå kommuns 


fastighetsförvaltare samt byggets totalentreprenör, under hela byggprocessen, haft 


avstämningar var 14:e dag. På dessa möten har även fackliga företrädare i form av 


skyddsombud deltagit för att förebygga ohälsosam arbetsbelastning. 


 


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 419-2022-5 


Revisionsrapport – Lärares arbetsmiljö – KS 419-2022-2 


Muntlig redovisning, Örjan Abrahamsson 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 41 Dnr KS 45/2022 


 


Ansökan om regional garanti Naturbruksgymnasiet inriktning 
skog 2023 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att ansöka om regional garanti för Naturbruksprogrammet, inriktning skogsbruk, vid 


Sollefteå gymnasium 


 


Ärendebeskrivning 


Ett Samverkansavtal har tecknats för samtliga kommuners kommunala gymnasieskolor i 


Västernorrlands län. 


 


Skolhuvudmännen i samverkansområdet som bedriver utbildning som kan bedömas vara 


strategiskt viktiga för regionen har, enligt tillägg till Samverkansavtalet, möjlighet att 


ansöka om regional garanti. 


Ansökan ska vara skolpresidiet tillhanda i mitten av mars månad året innan utbildningen 


påbörjas. 


 


Sollefteå kommun lämnade 2021 in en ansökan om regional garanti för 


Naturbruksprogrammet, inriktning skogsbruk med start höstterminen 2022. 


Samtliga sex samverkanskommuner, biföll vår ansökan. 


För att garantin ska träda i kraft ska minst elva elever, per 15 februari 2023, ha sökt 


programmet i första hand. 


 


Den regionala garantin gäller för 12-14 elever (max 3 elever) i årskurs 1, hösten 2023. 


Detta innebär att den regionala garantin, som mest, ska täcka kostnader för tre elever i 


årskurs 1. Kostnaderna fördelas utifrån respektive kommuns folkmängd. 


 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen har förberett en ansökan för hösten 2023 utifrån gällande avtal. Om 


regional garanti ska åberopas för hösten 2023 har Sollefteå kommun som 


utbildarkommun att redogöra för en prognos avseende programmets beläggning vid 


skolpresidiekonferensen i april/maj 2023. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman – KS 45/2022-3 


Utkast till ansökan om Regional garanti – KS 45/2022-1 


Uttalande skogsnäringens ledamöter i NBSKG – KS 45/2022-2 


 


Skicka till 


Anders Åkerman, verksamhetschef 


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 42 Dnr KS 19/2022 


 


Riktlinjer för förskola/fritidshem och pedagogisk omsorg 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att fastställa Riktlinjer för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg 2022 – 2024. 


 


Ärendebeskrivning 


Varje kommun ansvarar för att barn, folkbokförda i kommunen, erbjuds förskole-


verksamhet och skolbarnomsorg.  


 


Riktlinjer för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg tydliggör på vilket sätt 


kommunen erbjuder förskoleverksamhet och skolbarnomsorg samt vilka rutiner som 


gäller för att det ska vara likvärdiga förutsättningar för barn, elever och vårdnadshavare i 


hela kommunen.  


I riktlinjerna regleras även barnomsorg på obekväm tid. 


Förvaltningen har tagit fram ett förslag till reviderade riktlinjer för perioden 2022 - 2024, 


till stor del med redaktionella ändringar i form av förtydliganden och förenklingar men 


även ny text, utifrån de erfarenheter som inhämtats gällande exempelvis inskolning, som 


här benämns ”introduktion”, förtydligande vad som gäller vid frånvaro samt rutiner vid 


efterfrågan av placering i annan kommun. 


 


Förvaltningens bedömning 


När det gäller introduktionen är barnets trygghet i fokus och vårdnadshavarens 


medverkan och deltagande är av yttersta vikt. Gällande frånvaro så finns redaktionella 


ändringar för att dela upp olika former av frånvaro. Ett förtydligande har gjorts gällande 


semester under sommaren. Detta för att planera för en bra vistelsetid för de barn som är i 


behov av plats under den period som förskolorna samordnar sin verksamhet. Det är 


viktigt att det blir ett tryggt mottagande och en trygg miljö för barnet. De barn vars 


vårdnadshavare arbetar eller studerar under sommaren har naturligtvis plats precis som 


under övriga delar av året. Är vårdnadshavare lediga förväntas barnet vara ledig. 


 


Förvaltningen har även kompletterat riktlinjerna gällande placering i annan kommun.  


Ett barn som bor växelvis hos sina föräldrar i olika kommuner har inte rätt till en 


förskoleplats i båda kommunerna.  


Nationellt har lagstiftningen tolkats och det konstateras att det inte är tanken att ett barn 


ska ha mer än en förskoleplats eftersom det skulle kunna göra det svårt att tillgodose 


barnets behov av trygghet och kontinuitet.  


 


Slutligen finns ett förslag från förvaltningen att utöka antalet planeringsdagar/ kompetens-


utvecklingsdagar i förskola och fritidshem från fyra dagar till fem dagar.  


Under många år har förskole- och skolbarnsomsorgsverksamheten kunnat stänga för 


planering/studiedagar vid fyra tillfällen per år. Information har skickats ut minst en månad 
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i förväg och kommunen erbjuder alternativ verksamhet till barn och elever vars 


vårdnadshavare/föräldrar inte själv kan ordna omsorg. 


 


Detta har gällt från tid när förskolan och fritidshemmet inte var skolformer.  


Med nu gällande styrdokument och tydliggörande av att förskola och fritidshem bedriver 


undervisning och utbildning med behov av såväl gemensamma kompetensutvecklings-


dagar som gemensam uppföljning/utvärdering påtalar förvaltningen behovet av att  


förskola och fritidshem kan mötas kollegialt ytterligare en dag.  


 


Förslaget är att förskola och fritidshem ska ges möjlighet att stänga fem dagar under ett 


år, fortfarande med erbjudande om alternativ verksamhet till barn och elever vars 


vårdnadshavare/föräldrar inte själv kan ordna omsorg. 


När riktlinjerna fastställts, kompletteras riktlinjerna med en sammanfattad och lättläst 


kortversion som kommer att översättas till flera språk. 


Båda versionerna publiceras på Sollefteå kommuns hemsida. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 19/2022-3 


Förslag till Riktlinjer – KS 19/2022-4 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till  


Siv Sjödin, biträdande skolchef  


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 43 Dnr KS 56/2022 


 


Tillfällig utökning av platser vid personalkooperativet  
Natt som Dag 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar  


 


- om en tillfällig utökning med två platser vid personalkooperativet Natt som Dag. 


  


- att beslutet gäller under förutsättning att erforderliga handlingar inkommit till 


förvaltningen. 


 


Ärendebeskrivning 


Personalkooperativet Natt som Dag i Sollefteå, har tillstånd för att bedriva 


förskoleverksamhet under såväl dagtid som kväll, natt och helg. Tillståndet gäller 


27 barn. 


 


Rektor Annika Sjödin har ansökt om en tillfällig utökning av barnantalet med en till 


två platser för att möjliggöra att ta emot och skola in barn med behov av obekväma 


tider under våren då förskolan vanligtvis har samtliga platser fyllda.   


Det framgår att strävan även fortsättningsvis är att ha 27 barn inskrivna. Av dessa 


har flertalet, i dagsläget, förskoleplats på dagtid. 


 


Förskolans rektor är informerad om vilka underlag och protokoll som behöver 


lämnas in, innan mottagandet, för att styrka att lokalerna kan bedriva verksamhet 


med tjugosju till tjugonio barn på de tider förskolan har öppet.  


 


Förvaltningens bedömning 


När vårdnadshavare boende i Sollefteå kommun har behov av omsorg på obekväm tid 


hänvisas de till två enheter som har platser för barn med behov av obekväm tid; Natt som 


Dag i Sollefteå tätort samt Eislans förskola i Edsele. 


 


Barnantalet är vanligtvis som lägst på hösten, efter det att barnen som fyller sex år under 


året övergått till förskoleklass och därmed har skolbarnsomsorg i form av fritidshem. 


Under läsåret ökar barnantalet i förskolorna för att vara som högst på våren/sommaren. 


 


Natt som Dag har nu efterfrågan på omsorg på obekväm tid och under våren uppfylls det 


maxantalet barn som tillståndet medger. Ansökan om att, tillfälligt, kunna utöka med en 


till två platser för barn i behov av omsorg på obekväm tid skulle innebära en ökad 


flexibilitet vid inskolning samt att, redan under våren, möta upp det behov som uppstår 


gällande plats på obekväm tid. Strävan är att förskolan därefter återgår till 27 barn inför 


hösten. 
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Förvaltningen har, i kontakt med rektor påtalat att efterfrågade handlingar och protokoll 


ska ha inkommit och befunnits godkända för att beslutet om ytterligare två platser kan 


verkställas. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 56/2022-1 


Muntlig redovisning, Siv Sjödin 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Siv Sjödin, biträdande skolchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef 
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§ 44 Dnr KS 40/2022 


 


Miljö- och byggenhetens behovsutredning och tillsynsplan 2022-
2024 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att behovsutredningen och tillsynsplanen med respektive bilagor fastställs. 


 


att Miljö- och byggchefen ges mandat att ändra i bilagornas rutiner vid behov. 


 


att återrapportering sker genom uppföljningar för perioderna 1 januari-1 maj, 1 maj-1 


oktober samt för helår genom årsberättelsen 


 
Ärendebeskrivning  


För att uppfylla  lagstiftningens  krav har  Miljö-  och byggenheten tagit  fram  ett  förslag 


på en behovsutredning och  en tillsynsplan.  


 


En behovsutredning och tillsynsplan ska gälla för tre år  men  det  är  främst  en detaljerad 


planering för  år  2022.  


För  att vidare utveckla verksamheten  har  egna mer  detaljerade planer  tagits  fram  för  


små avlopp, ovårdade  fastigheter, förorenade  områden, detaljplan, livsmedel  och 


alkohol/tobak.  


Eftersom  enheten arbetar  över  olika  lagstiftningsområden  är  det viktigt att hela 


verksamheten  är  med  vid  planeringen,  även  om  det  inte är  ett  lagkrav.  


För  att  veta  vad verksamheten gör, vart  vi  ligger  till  utifrån fastställd plan och för  att  


göra rätt prioriteringar  är  uppföljning  ett viktigt verktyg. Det  ökar  transparensen  och 


kunskapen inom  miljö-  och byggenhetens  område.    


 


Förvaltningens  bedömning  


Behovsutredningen visar  att  om  vi  skulle  göra  allt  utan att  prioritera  behövs  28 


personer för  uppdraget. Miljö-  och byggenheten har  17 personer  att  tillgå  vilket  


innebär  vissa  tuffa prioriteringar.  I  första  hand har  företagare  med fasta  årliga  


avgifter  och inkommande ärenden prioriterats.  


 


Även inkommande klagomål gällande ovårdade fastigheter och nedskräpning kommer  att  


ha  en tuffare  bedömning innan åtgärd utifrån de  rutiner  som finns  mer  detaljerat  


beskrivet  i  bilaga  1. För  att  uppfylla  lagstiftningens  krav gällande förorenade  


områden måste  vi  starta  det  arbetet  nu,  mer  om  detta  finns  i  planen i  bilaga  2. 


Även om  behovet  är  detsamma  gällande  små  avlopp finns  det ett redan  fattat 


politiskt beslut  att  endast  200 fastigheter  per  år  ska  få  tillsyn, därför  är  det  


utgångsläget  i tillsynsplanen, vidare  finns  de  områden med som  kommer  att  få  tillsyn 


på  sina  små  avlopp i  bilaga  6. Genom  att  ha  haft  en god kontroll  med  minst ett 


årligt besök  på  alla  våra livsmedelsföretag har  behovet  minskat  från 2,5 
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årsarbetskrafter  till  1,5, det  är  inte  antalet livsmedelsföretag som  har  förändrats  utan 


många  sköter  sig så  bra  att  de  har  en halverad kontrolltid, den mer  detaljerade  


planen för  livsmedelskontroll  finns  i  bilaga  4, den kontrollplanen löpte  ut  i  sin helhet  


2021 och har  därför  helt  arbetats  om  för  att  gälla  åren 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Behovsutredningen och tillsynsplanen med sina  bilagor  fastställs. Rutiner  i  bilagorna  


ges Miljö-  och byggchefen mandat  att  kunna  ändra. Återrapportering sker  genom  


uppföljning för  perioden 1  Januari-1 Maj, 1 Maj-1 oktober samt  genom  helår  i  


årsberättelsen. 


 


Återrapportering    


Återrapportering sker  i  maj, oktober  och som  helår  i  årsberättelsen.  


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande: Maria Söderlund – KS 40/2022-1 


Behovsutredning 2022-2024  


Tillsynsplan 2022-2024  


Bilaga  1 Prioritering av ovårdade  tomter    


Bilaga  2 Handlingsplan förorenade  områden  


Bilaga  3 Alkohol  och tobaksplan  


Bilaga  4 Kontrollplan Livsmedel  


Bilaga  5  Prioriteringar  Detaljplanering  


Bilaga  6 Prioriterade  område  för  små  avlopp 


Muntlig föredragning, Maria Söderlund 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Maria Söderlund, miljö- och byggchef 
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§ 45 Dnr KS 25/2022 


 


Planändring för del av detaljplan för Helgums stationssamhälle 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att anta förslaget till ändringar i del av detaljplanen för Helgums stationssamhälle 


 
Ärendebeskrivning 


Syftet med planen är att ändra markanvändningen från allmänt ändamål till bostäder, 


handel, tillfällig vistelse och besöksanläggning. Detta för att skapa en mer flexibel 


användning av fastigheterna. Fastigheterna har historisk haft olika användningar och både 


läge och byggnader ger bra förutsättningar för olika användningar, såsom olika slag av 


boende, mindre verksamheter och även handel med varor och tjänster. 


 


Förslaget till ändring har varit på samråd under tiden 11 november till 3 december 2021. 


Information om upprättat planförslag skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning 


och sändlista. Planhandlingar har även funnits att ta del av på miljö- och byggenheten i 


Sollefteå kommunhus. 


Under samrådstiden har 6 skriftliga yttrande inkommit.  


Framförda synpunkter vid samrådet finns redovisade i en separat samrådsredogörelse. 


Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 6-23 december 2021. Under 


granskningstiden har handlingarna varit tillgängliga för allmänheten i kommunhuset och 


på kommunens webbsida. Kungörelse om granskningen har funnits på kommunens 


anslagstavla. Ett meddelande om granskningen  skickades till samtliga som framfört 


synpunkter under samrådet. Framförda synpunkter vid granskningen finns redovisade i ett 


separat granskningsutlåtande. 


 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen anser att ändringen av detaljplanen för rubricerat område är utfört i enlighet 


med uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att Kommunstyrelsen kan 


godkänna förslaget och ta beslut om antagande av ändringen av detaljplanen. 


 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Matti Heino – KS302/2021 


Plankarta  


Planbeskrivning  


Samrådsredogörelse 


Granskningsutlåtande 


Muntlig föredragning, Matti Heino 


 


Skicka till 


Matti Heino  
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§ 46 Dnr KS 39/2022 


 


Ersättning till föreningar för röjning och underhåll av vandrings- 
och cykelleder 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att 2022 utöka Fritidsenhetens budget med 300 tkr till att stödja föreningar som 


underhåller cykel- och vandringsleder. Finansieras med återstående medel i 


projektet Arena Höga Kusten inland samt ur Kommunstyrelsens pott för särskilda 


satsningar Id 81360. 


 


- att föreningar som underhåller cykel- och vandringsleder söker bidrag årligen. 


 


- att föreslå budgetberedningen att 300 tkr permanent tillförs Fritidsenhetens budget  


för att stödja föreningar som underhåller cykel- och vandringsleder. 


 


Ärendebeskrivning  


Genom åren har det genom ett flertal olika insatser och projekt lagts både tid och pengar 


på att skapa och underhålla vandringsleder i Sollefteå kommun. De allra flesta 


vandringsleder som på något sätt är kända sköts på ideell basis. Det kan exempelvis 


handla om en skoterled som röjs på sommaren, en bra stig som leder till ett populärt 


utflyktsmål etc. Gemensamt för alla dessa leder är beroendet av att ”någon” lokalt gör en 


insats. 


 


Förvaltningens bedömning 


I besöksnäringsprojektet Arena Höga Kusten Inland, har en av delinsatserna varit att 


arbeta med vandringsleder.  


Målet är att göra dem så välskyltade och intressanta så att vår lokala näring ska kunna dra 


nytta av dem på olika sätt i sina verksamheter. Men för att det ska fungera krävs att denna 


”någon” gör en insats och håller efter leden.  


 


Att som kommun ansvara för en led innebär väldigt mycket mer arbete och ansvar än när 


det sköts lokalt. Därför föreslås att kommunen fattar beslut om en ersättningsmodell för 


underhåll för leder i kommunen som är skyltade och underhållna. Modellen (se bilaga) 


bygger enkelt sett på att utför underhåll en gång per år ger 300 kr/km per röjd led och 300 


kr per rastplats/vindskydd/utedass som finns utmed leden. I en grov uppskattning så 


skulle det innebära en kostnad för kommunen på ca 300 000 kr per år att betala till ideella 


föreningar. 


 


Med en ersättningsmodell kan vi skapa en långsiktighet för ledernas överlevnad. Om/när 


en led inte håller måttet längre tas skyltar och marknadsföring för den leden bort och 


ingen ersättning utgår för den leden. Den ideella föreningen måste själv ansöka om 
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ersättning för sin led via vår E-tjänst. Sökningen görs en gång per år vilket också 


säkerställer att det finns någon bakom leden som tar ansvar för den. 


 


Förvaltningen ser det som orimligt att kommunen ska sköta leder i någon större 


utsträckning och finner dessutom ett mervärde i det lokala engagemanget. Anser bygden 


att en led är värdefull kommer den troligtvis att underhållas på ett bra sätt.  


 


Förslag till beslut på mötet 


Johan Andersson (C) yrkar bifall till samhällsutvecklingsutskottets förslag. 


Åsa Sjödén (S) yrkar bifall till samhällsutvecklingsutskottets förslag. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS39/2022-1 


Bilaga: Ersättningsmodell för röjning och skötsel av leder – KS39/2022-2 


Muntlig redovisning, Bengt Åkerlind 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Bengt Åkerlind, fritid  
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§ 47 Dnr KS 75/2022 


 


Utredningsuppdrag - Socialpsykiatrin 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar att  


 


se över möjligheten att plocka hem dessa klienter till kommunen. 


 


se över flera alternativ till boende i hela kommunen. 


 


i första hand använda kommunkoncernens egna fastigheter. 


 


Ärendebeskrivning 


Sollefteå kommun har ett antal klienter inom den psykiatriska vården som är placerade 


utanför kommunen. Majoriteten i kommunstyrelsen har därför lagt fram ett 


utredningsuppdrag till förvaltningen. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skickas till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef  
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§ 48 Dnr KS 86/2022 


 


Utredningsuppdrag - Multihall 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar att 


 


Utredningen ska i enlighet med intentionerna ovan utreda följande delar för att kunna 


förverkliga en Multihall i Sollefteå: 


- Olika finansieringsmöjligheter både vad gäller investering och drift 


- Olika driftsformer  


- Bidragsmöjligheter och andra stöd  


- Sponsring både för investering och drift  


- Kommunens finansieringsmöjligheter 


- Placeringen för att uppnå synergier med bland annat Nipanskolan  


Ärendebeskrivning 


Majoriteten i kommunstyrelsen  


 


Förslag till beslut på mötet 


John Åberg (S) yrkar att utredningen ska presenteras för kommunstyrelsen oktober 2022. 


 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ingen tidsram fastställs för ärendet. 


 


Beslutsförslag  


Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Birgitta 


Häggkvist (VI) eller Åsa Sjödéns (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 


enligt Birgitta Häggkvist (VI) förslag. 


 


Reservation 


Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget yrkande. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skickas till 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör   
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§ 49 Dnr KS 69/2022 


 


Initiativärende – Ungdomars fritidsaktiviteter i Ramsele 


Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att hänskjuta ärendet till samhällsutvecklingsutskottet 21 mars.  


 


Ärendebeskrivning 


Socialdemokraterna, genom Lillemor Edholm vill att kommunen tittar på möjligheten att 


bygga ett eller ett par vindskydd med grillplats i Ramsele. Ungdomsgården har uttryckt 


ett behov av att samla ungdomarna utomhus och då gärna vid ett vindskydd. Eftersom de 


har många utomhusaktiviteter vill de gärna att vindskydden placeras så centralt som 


möjligt. 


 


Förslag till beslut på mötet 


Lillemor Edholm (S) yrkar att ärendet hänskjuts till samhällsutvecklingsutskottet 21 mars. 


 


Beslutsunderlag 


Initiativärende – Ungdomars fritidsaktiviteter i Ramsele 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skickas till 


Samhällsutvecklingsutskottet 


Roger Johansson (VI), ordförande samhällsutvecklingsutskottet  


Guniris Jonasson, sekreterare samhällsutvecklingsutskottet   
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§ 50 Dnr KS 85/2022 


 
DrivkraftLångsele – industrietableringar i Långsele   


Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


att avsätta 20 000 000 kronor av kommunens likvida medel till Tekniska enheten att 


använda till att utveckla Hamre Industriområde med syfte att underlätta 


industrietableringar i Långsele.  


 


att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som krävs för att 


förvärva mark inom delar av Hamreområdet i Långsele.  


 


att ge uppdrag till förvaltningen att påbörja planarbete för aktuellt område. 


 


Ärendebeskrivning 


Det finns ett intresse från olika aktörer att investera i elintensivindustri på Hamreområdet, 


Långsele. Området har tidigare detaljplanerats och ett förslag till tomtinledning är 


framtagen. Området har besökts av investerare som uttryckt intresse för att förvärva hela, 


delar eller haft behov av större markområden. Kommunen utvärderar intressenterna i 


samarbete med Business Sweden och High Coast Invest. På senare tid har förvaltningen i 


möten med intressenter noterat att vissa har behov av större markområden men också att 


etableringar väntas ge ”ringar på vattnet” och att det därför är viktigt att kunna erbjuda 


mark i anslutning till en stor investering. Därför finns ett behov av förvärv för att kunna 


ge möjlighet för större och fler investeringar.  


 


Förvaltningens bedömning 


Tillsammans med Business Sweden och High Coast Invest har förvaltningen arbetat med 


att stimulera investeringar i elintensivindustri. Ett arbete som har intensifierats på senare 


tid i takt med att pandemin och restriktionerna minskat. En plats som kommunen idag kan 


erbjuda för detta ändamål är Hamre, Långsele. Området är attraktivt för många 


investerare på grund av sina goda förutsättningar att ansluta mot elnätet med effekter upp 


till 500 MW. Det är en konkurrensfördel som är viktig att nyttja medan tid finns. Då 


Svenska Kraftnät aviserat att man avser att kraftigt öka överföringen av el från norr till 


söder.  


 


Under arbetet gång har det konstaterats att det finns aktörer som efterfrågar dels större 


markyta, dels att ytterligare markyta kan behövas för att kunna locka följdinvesteringar 


som kan ske i anslutning till en industriinvestering i Långsele. Den antagna detaljplanen 


möjliggör etableringar inom ett ca 50 ha stort område och förvaltningen bedömer att 


ytterligare mark kan komma att behövas.  


 


 Förvärvskostnader för de fastigheter/områden som finns i närområdet och kan bli 


aktuella att förvärva bör bedömas genom en extern värdering. Förvärv bör lösas genom 







 32 (39) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-03-15 


 


 


 


förhandling och frivilliga avtal. De fastigheter/områden som den tänkta utökningen berörs 


av är en blandning av åkermark, skogsmark, kalmark och bebyggelseenheter.  


 


Vilka fastigheter som i dagsläget behöver förvärvas kan inte helt anges då det finns ett 


antal frågor att ta ställning till. Samt att dialog behöver föras med respektive 


fastighetsägare.  


 


Förvaltningen bedömer det som troligt att kommunen vid försäljning av mark till 


potentiella investerare kan återfå den investerade summan. I annat fall bör detta ses som 


en investering för en etablering som kan skapa många nya arbetstillfällen i Sollefteå 


kommun och därmed betala av sig självt inom några år.  


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Kostnaderna för förvärven kommer att belasta fastigheterna i Hamreområdet. Vid 


försäljning skrivs värdet av fastigheterna inkl. exploateringskostnaderna ner.  


 


Förslag till beslut på mötet 


Birgitta Häggkvist (VI), Anton Ångman (C), Maria Wennberg (C), John Åberg (S) 


 yrkar bifall till förvaltningens förslag. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Tekniska enheten 


Tillväxtavdelningen   
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§ 51 Dnr KS 88/2022 


 
Digital justering av protokoll i kommunstyrelsen och övriga 
nämnder  
Beslut 


 
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta  


 


- att Sollefteå kommun i möjligaste mån ska tillämpa digital signering av 


sammanträdesprotokoll i Kommunstyrelsen/nämnder och utskott samt av andra 


dokument som kräver underskrifter.  


 


- att undantag görs för dokument som innehåller sekretessuppgifter till dess en godkänd 


teknisk lösning för hantering av sekretesshandlingar tagits fram 


 


Ärendebeskrivning 


E-förvaltning, eller digital förvaltning, är idag ett högprioriterat område inom offentlig 


förvaltning. Statliga och kommunala myndigheter arbetar intensivt för att effektivisera 


och förenkla, framför allt administrativa processer. Utgångspunkten för det arbete som 


beskrivs nedan har varit att med användarperspektivet i fokus driva den administrativa 


utvecklingen framåt. 


 


Resultatet av elektronisk justering är ett protokoll med signeringssträng på varje sida av 


protokollet. Protokollet kommer att skrivas ut och förvaras enligt tidigare rutiner. 


 


Möjligheten att justera protokollen elektroniskt erbjuder de förtroendevalda en förenklad 


hantering kring justeringen av protokoll. Justerarna kommer att kunna justera protokollet 


från den plats där de befinner sig, de behöver inte längre åka in till kommunhuset för att 


justera ett protokoll, vilket särskilt är en fördel för de som utanför Sollefteå centrum.  


Förhoppningsvis kan detta också underlätta något för den som exempelvis vill kombinera 


ett förtroendeuppdrag med arbete, fritid och familj. Detta medför också att protokoll inte 


behöver bli liggande i flera dagar i väntan på justering.  


 


En nedkortning av dessa tider medför att medborgarna också kan få ta del av beslut 


närmare inpå nämndens sammanträden. Själva justeringen görs genom BankID i E-


tjänsten. Denna hantering kommer inte nämnvärt att påverka det s.k. digitala fotspåret 


som lämnas på webben jämfört med dagens hantering då protokollen oavsett publiceras 


med justerarnas namn på kommunens hemsida.  


 


Förrättningsarvode för justering av protokoll bör fortsatt utgå till justerarna. 


 


 


Skicka till 


Sekretariatet  
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§ 52 Dnr KS 186/2021 


 


Justering av skatter och budgetram 2022-2024 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att justering av skatterna i verksamhetsplan med budget samt budgetram till IFO med 7,3 


miljoner kronor årligen 2022-2024. 


 


Ärendebeskrivning 


Med utgångspunkt i månadsuppföljningen för februari 2022 och senaste 


skatteprognosen kan vi utläsa att skatteutvecklingen justerades under hösten 2021 upp 


med ca 20 mnkr, dock utan att påverka åren 2022 och framåt. Under februari så kom 


dock SKR med en ny skatteprognos vilken påverkade åren framåt i ungefär samma 


omfattning som den initiala ökningen. Därefter har dock Ryssland valt att invadera 


Ukraina varvid konjunkturen och skatteprognosens storlek inte är lika säker längre. 


Med utgångspunkt att skattenivån har höjts men också bedöms som osäker så 


uppskattas den långsiktiga finansieringsnivån till ca 50% av 2023 års ökning, 7,3 


mnkr. Då IFO redovisade stora underskott 2021 och också prognosticerar kraftiga 


underskott under 2022 bedöms en revidering behövas för att verksamheterna skall ha 


mer likvärdiga förutsättningar att bedrivas inom tilldelad budgetram. Därvid förslås att 


skatterna i verksamhetsplan med budget justeras med 7,3 mnkr årligen 2022-2024 samt 


att tilldelad budgetram till IFO ökar med lika mycket. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  


Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef   
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§ 53 Dnr KS 97/2022 


 


Särskilt föreningsbidrag till stöd för flyktingar från Ukraina 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar att  


 


uppdra till förvaltningen att till kommunstyrelsen 5 april återkomma med regelverk för 


hantering av bidraget.  


 


Ärendebeskrivning 


Socialdemokraterna har kommit in med ett initiativärende till kommunstyrelsen gällande 


kriget i Ukraina som följer: 


Vi är alla berörda över de fruktansvärda bilder vi matas med från kriget i Ukraina. 


Flyktingar kommer i strida strömmar till Europas alla länder så även till oss i vår 


kommun. De som kommer har tillfälliga uppehållstillstånd och rätt att både arbeta och gå 


i skola, men de vuxna har inte rätt till svenskundervisning vid Sfi. Migrationsverket förser 


dem med uppehälle men för att man skall trivas och bli en del av samhället behövs så 


mycket mer. Vi vet att vårt föreningsliv tog ett stort ansvar vid den förra flyktingvågen 


och är säkert beredd att göra så igen. Frivilligt engagemang kan aldrig köpas men 


kommunen kan bidra med ekonomiska resurser som underlättar för de ev inköp som 


föreningar behöver göra av tex böcker för undervisning, hyra av lokaler etc. 


Därför förslår vi att 


- 250 000 kr avsätts för ändamålet till föreningar som anordnar aktiviteter för 


flyktingar. Finansiering från pott särskilda satsningar. 


- Kommunen skyndsamt inventerar möjligheter till boende och förbereder 


skolverksamheten för ett ökat antal elever 


Beslutsunderlag 


Ärende från socialdemokraterna 2022-03-15 


 


Förslag till beslut på mötet  


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ärendet lämnas för beredning och uppdra till 


förvaltningen att komma med förslag till beslut till kommunstyrelsen 5 april. 


 


Ajournering 16.00- 16.05 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör   
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§ 54 Dnr KS 7/2022 


    


Delgivningar 
Beslut 
 


Kommunstyrelsen beslutar  


 


att delgivningarna läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 


 


• TRV 2022/5242 Beslut – Upphörande av underhåll på spår 1, 3 och ”uppst” 


spåret, växlarna 4a, 6a, 7a och 8 samt plattform 104 i Sollefteå, bandel 232 i 


Sollefteå kommun, Västernorrlands län 


• TRV 2022/5245 Beslut – Upphörande av underhåll på sidospår 2, sidospår 2-1 


samt växel 1,2 och 3 på trafikplats Övergård, bandel 232 i Sollefteå kommun, 


Västernorrlands län 


• Beslut om bildande av Slättbränna-Stormyrans naturreservat i Sollefteå kommun 


• Svar på revisorernas fråga gällande tillgodohavande i Kramfors kommuns 


koncernkontosystem 


• Anmälan om ändring av layout för vindkraftpark Salsjö, Sollefteå kommun 


• Skrivelse angående likvida medel i kommunalförbundet Räddningstjänsten HKÅ 


• Svar till revisorerna Räddningstjänsten angående likvida medel 


• Östersund Tingsrätt domslut mål M 1968-32 Ansökan om tillstånd för 


vattenverksamhet för anläggande av tryckbankar längs bandel 232 i bäckravin för 


Pillkan/Björnbäcken vid Korvsta, Sollefteå kommun 


• FM2021-25290:1 Beslut om förnyad redovisning av riksintressen och områden av 


betydelse för totalförsvarets militära del enligt 3 kap 9 § miljöbalken 


• Tackbrev till kommunstyrelsen från PRO Sollefteå, stöd till projekt ”Tillsammans 


igen” 


• Beslut efter inspektion hos Överförmyndarnämnden i Sollefteå kommun 2020 


• Beslut efter inspektion hos Överförmyndarnämnden i Sollefteå kommun 2021 
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§ 55 Dnr KS 6/2022 


 


Delegeringsbeslut 
Beslut 


 


Kommunstyrelsen beslutar  


 


att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 


redovisning. 


 


Delegationsbeslut Verksamhetschef, placering i förskola i annan kommun, KS 53/2022. 


 


- Miljö och bygg 
 Beslutsnummer  Beslutsdatum  Diarienummer  Rubrik  
KS-2021-714  2021-08-06  MOB-2020-1713  FÖRELÄGGANDE  
KS-2021-1416  2022-02-07  MOB-2021-1902  FÖRELÄGGANDE  
KS-2021-1128  2022-02-14  MOB-2021-1059  FÖRBUD MOT 


UTSLÄPP AV 
AVLOPPSVATTEN  


KS-2022-2  2022-01-03  MOB-2017-963  SLUTBESKED  
KS-2022-25  2022-02-10  MOB-2018-60  FÖRELÄGGANDE  
KS-2022-54  2022-02-11  MOB-2021-2439  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-72  2022-02-01  MOB-2021-2483  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-74  2022-02-01  MOB-2022-226  BESLUT OM BYGGLOV 


OCH STARTBESKED  
KS-2022-76  2022-02-02  MOB-2021-275  SLUTBESKED  
KS-2022-77  2022-02-03  MOB-2022-10  BESLUT OM BYGGLOV 


OCH STARTBESKED  
KS-2022-78  2022-02-03  MOB-2020-1700  SLUTBESKED  
KS-2022-79  2022-02-03  MOB-2022-413  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-80  2022-02-03  MOB-2022-441  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-81  2022-02-03  MOB-2013-375  SLUTBESKED  
KS-2022-82  2022-02-03  MOB-2017-1201  SLUTBESKED  
KS-2022-83  2022-02-04  MOB-2015-415  SLUTBESKED  
KS-2022-84  2022-02-04  MOB-2022-483  STARTBESKED  
KS-2022-85  2022-02-04  MOB-2015-366  SLUTBESKED  
KS-2022-86  2022-02-04  MOB-2021-2385  BESLUT  
KS-2022-88  2022-02-04  MOB-2013-1187  SLUTBESKED  
KS-2022-89  2022-02-07  MOB-2021-1069  FÖRBUD  
KS-2022-90  2022-02-08  MOB-2015-309  SLUTBESKED  
KS-2022-91  2022-02-08  MOB-2016-322  SLUTBESKED  
KS-2022-92  2022-02-08  MOB-2021-924  FÖRBUD  
KS-2022-93  2022-02-08  MOB-2017-2407  SLUTBESKED  







 38 (39) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-03-15 


 


 


 
KS-2022-94  2022-02-09  MOB-2022-97  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-96  2022-02-09  MOB-2022-436  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-97  2022-02-09  MOB-2022-452  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-98  2022-02-10  MOB-2021-2319  BESLUT OM BYGGLOV 


OCH STARTBESKED  
KS-2022-99  2022-02-10  MOB-2018-2585  SLUTBESKED  
KS-2022-101  2022-02-10  MOB-2022-292  BESLUT OM 


BERGVÄRME  
KS-2022-102  2022-02-10  MOB-2022-496  BESLUT OM 


BERGVÄRME  
KS-2022-103  2022-02-10  MOB-2019-730  SLUTBESKED  
KS-2022-106  2022-02-14  MOB-2014-336  SLUTBESKED  
KS-2022-107  2022-02-14  MOB-2020-2428  SLUTBESKED  
KS-2022-108  2022-02-14  MOB-2022-540  OMKLASSNING  
KS-2022-109  2022-02-14  MOB-2016-1584  SLUTBESKED  
KS-2022-110  2022-02-14  MOB-2021-1727  SLUTBESKED  
KS-2022-111  2022-02-15  MOB-2021-2429  BESLUT OM BYGGLOV 


OCH STARTBESKED  
KS-2022-112  2022-02-15  MOB-2022-571  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-113  2022-02-16  MOB-2019-886  SLUTBESKED  
KS-2022-114  2022-02-16  MOB-2018-1032  SLUTBESKED  
KS-2022-115  2022-02-16  MOB-2022-579  KLAGOMÅL 


SKROTBILAR  
KS-2022-116  2022-02-17  MOB-2019-1163  SLUTBESKED  
KS-2022-117  2022-02-17  MOB-2018-385  SLUTBESKED  
KS-2022-118  2022-02-17  MOB-2015-523  SLUTBESKED  
KS-2022-119  2022-02-17  MOB-2021-1825  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-120  2022-02-17  MOB-2018-1844  SLUTBESKED  
KS-2022-121  2022-02-17  MOB-2020-1095  SLUTBESKED  
KS-2022-122  2022-02-17  MOB-2018-2433  RÄTTIDSPRÖVNING  
KS-2022-123  2022-02-17  MOB-2021-1648  SLUTBESKED  
KS-2022-124  2022-02-17  MOB-2022-592  STARTBESKED  
KS-2022-125  2022-02-17  MOB-2018-383  SLUTBESKED  
KS-2022-126  2022-02-17  MOB-2019-642  SLUTBESKED  
KS-2022-127  2022-02-17  MOB-2019-1313  SLUTBESKED  
KS-2022-128  2022-02-18  MOB-2016-1309  SLUTBESKED  
KS-2022-129  2022-02-18  MOB-2021-365  SLUTBESKED  
KS-2022-130  2022-02-18  MOB-2022-487  BEKRÄFTELSE PÅ 


INKOMMEN ANMÄLAN 
OCH STARTBESKED  


KS-2022-132  2022-02-21  MOB-2022-392  BESLUT OM BYGGLOV  
KS-2022-133  2022-02-21  MOB-2022-405  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-134  2022-02-21  MOB-2015-798  SLUTBESKED  
KS-2022-135  2022-02-21  MOB-2021-2362  STARTBESKED  
KS-2022-136  2022-02-21  MOB-2018-1086  SLUTBESKED  
KS-2022-137  2022-02-21  MOB-2016-568  SLUTBESKED  
KS-2022-138  2022-02-21  MOB-2022-582  BESLUT OM AVGIFT  
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KS-2022-140  2022-02-21  MOB-2016-1220  SLUTBESKED  
KS-2022-141  2022-02-21  MOB-2019-582  SLUTBESKED  
KS-2022-142  2022-02-22  MOB-2019-1675  SLUTBESKED  
KS-2022-143  2022-02-22  MOB-2021-1  SLUTBESKED  
KS-2022-144  2022-02-22  MOB-2018-762  SLUTBESKED  
KS-2022-145  2022-02-22  MOB-2022-459  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-146  2022-02-23  MOB-2022-397  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-147  2022-02-23  MOB-2020-1904  TILLSTÅND ENSKILT 


AVLOPP  
KS-2022-148  2022-02-23  MOB-2022-200  SLUTBESKED  
KS-2022-149  2022-02-23  MOB-2022-335  BESLUT OM 


BERGVÄRME  
KS-2022-150  2022-02-23  MOB-2022-555  BESLUT OM 


BERGVÄRME  
KS-2022-152  2022-02-24  MOB-2022-636  BESLUT OM 


SERVERINGSTILLSTÅND  
KS-2022-153  2022-02-25  MOB-2022-408  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-154  2022-02-25  MOB-2022-445  BESLUT OM AVGIFT  
KS-2022-155  2022-02-25  MOB-2022-151  BESLUT OM 


SERVERINGSTILLSTÅND  
KS-2022-156  2022-02-25  MOB-2021-1389  SLUTBESKED  
KS-2022-157  2022-02-28  MOB-2021-1911  SLUTBESKED  
KS-2022-158  2022-02-28  MOB-2022-658  INTYG OM 


REGISTRERING AV 
LIVSMEDELSANLÄGGNI
NG  


KS-2022-159  2022-02-28  MOB-2020-865  SLUTBESKED  


 
 


 


 





